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 گروه خبر //  مدیر کل امور مالیاتی استان هرمزگان 
گفت: با اجرای قانون پایانه های فروشــگاهی و 
سامانه مودیان، شاهد انقلابی در شفافیت مالیاتی 
هوشمند و کاربردی کردن استفاده از صورتحساب 
الکترونیکی در واحدهای صنفی مشــمول قانون 

مالیات های مستقیم خواهیم بود.
   شــاکر رضا مریدی  در جلسه آموزشی آشنایی با 
سامانه ثبت پایانه های فروشــگاهی در سامانه امور 
مالیاتی در سالن جلسات اداره کل امور مالیاتی استان 
با تشــریح این قانون اظهار کرد: این قانون، حاوی ۲۹ 
ماده و ۲۸ تبصره اســت و وظایف شرکت های معتمد 
ارائه دهنده خدمات مالیاتی، شرایط، الزامات، تعاریف، 
جرایم، بخشودگی ها، معافیت ها و روش اجرای نوین 
اخذ مالیات از فروشــنده کالا و خدمات که از طریق 
دســتگاه POSE و حافظه مالیاتــی، تراکنش انجام 
می دهد و اطلاعاتش در ســامانه مودیان ثبت شده را 
مشخص کرده است. وی افزود: این قانون بسیار مهم، 

پس از اجرا و راه اندازی سامانه، مدتی را به مشمولان 
وقت داده تا نسبت به ثبت نام در سامانه و ایجاد فولدر، 
اقدام کنند تا مشمول جریمه ۱۰ درصدی نشوند البته 
قابل ذکر اســت که همه اطلاعات ثبت شــده مودیان 
در سامانه، محرمانه است.مدیرکل امور مالیاتی استان 
هرمزگان در ادامه این نشست تاکید کرد: دولت، یکی از 
راه های برخورد با فرار مالیاتی را شفاف سازی قوانین و 
دیجیتالی کردن ارتباط مودیان با سازمان امور مالیاتی 
دانسته و به همین خاطر، سامانه ای به این منظور تعبیه و 
مصوبه قانونی آن را از  مجلس اخذ کرده است.وی در 
ادامه افزود: طبق ماده ۴ قانون پایانه های فروشگاهی 
و سامانه مودیان، در صورتی که مشمولان این قانون، 
از ثبت اطلاعات در ســامانه، اجتنــاب کنند، تخلف 
کرده و ممیزان و کارشناســان مالیاتی، حق مراجعه به 
محل فعالیت مودی داشــته تا دفاتر و اسناد آن ها را 
 بررســی کنند.مدیرکل امور مالیاتی استان هرمزگان
 ویژگی های سامانه مودیان مالیاتی مجهز به دستگاه 
POSE برشــمرد و تصریح کرد: پاســخ گویی به 
استعلامات الکترونیکی درباره اعتبار سنجی مودیان، 
اخذ و ارائه استعلام های لازم به دستگاه های اجرایی 
از طریق بســترهای یکپارچه دولت مثل دولت همراه، 
اتصال سامانه دولت همراه و مرکز ملی تبادل اطلاعات 

به سامانه مودیان طبق ماده شصت و هفتم قانون برنامه 
۵ ساله ششم توسعه اقتصادی کشور، فراخوانی و تبادل 
اطلاعات از طریق مرکز ملی تبادل اطلاعات و صدور 
صورتحســاب الکترونیکی که مبنای محاسبه اعتبار 
مالیاتی مودیان خواهد بــود از مهمترین ویژگی های 
این سامانه است.مریدی ادامه داد: نرم افزارها و سخت 
افزارهایی که به سامانه مودیان متصل می شود، ویژگی 
و مشخصاتی دارد که کارگروه راهبری سامانه، آن ها را 
اعلام و به صورت شبانه روزی از طریق رابط آموزشی 

قابل دسترسی است.
* برخورد با فرارهای مالیاتی آسان شده است 

   رئیــس اتاق اصناف مرکز اســتان هرمزگان نیز در 
ادامه این نشست ضمن تشکر از همکاری و تعامل اداره 
کل امور مالیاتی استان هرمزگان اظهار داشت: امروز با 
حاکم شدن سیستم و نرم افزار برخورد با فرار مالیاتی 
بسیار ســهل و آسان شده اســت.عبدالمجید جلالی 
در ادامه با اشــاره به حذف درآمدهای نفتی و  اداره 
کشور با درآمدهای مالیاتی افزود: شفافیت درآمدها و 
محاسبه صحیح مالیات مودیان با بهره گیری از سامانه 
ثبت پایانه های فروشگاهی یکی از مهمترین مزایایی 
استفاده از این سامانه و کمک به تسریع در انجام فرآیند 
محاسبه و پرداخت مالیات کسبه است.نماینده هرمزگان 

در اتاق اصناف ایران حاکم شــدن سیستم نرم افزاری 
و ســامانه ثبت پایانه های فروشگاهی را فصلی نو در 
پشت سر گذاشتن مشــقت های حوزه مالیاتی عنوان 
کرد و بیان داشت: علاوه بر اینکه بالغ بر ۱۰۴ درصد 
 از مودیان مالیاتی اقدام به تســلیم اظهارنامه مالیاتی 
کرده اند همچنان تلاش برای برقراری عدالت مالیاتی 

باقی است.
  جلالی از شــفافیت در امور به عنــوان بزرگترین 
مســئولیت مدیران یاد کرد و افزود: باید با استفاده از 
ظرفیت هــای موجود در فضای مجــازی در حوزه 
اطلاع رسانی و آگاه سازی بازاریان اقدام کنیم.رئیس 
اتاق اصناف مرکز استان هرمزگان با بیان اینکه امروز 
پرداخت مالیات با توجه به درک دو ســویه این مهم 
توســط مودی و ممیز مالیاتی، امری عادی محسوب 
می شــود تصریح کرد: موفقیت های اتاق اصناف به 
واســطه خدمات و تعاملات کارکنان و دستگاه های 
متولی در حوزه بازار به ویژه ســازمان امور مالیاتی 
است.به گزارش بازار، وی در بخش دیگری از سخنان 
خود فرهنگ ســازی را یکی از مهمترین اقدامات در 
ایجاد تعامل با مودیان دانست و بیان داشت: پیشنهاد 
می شود، دستگاه های پوز بانکی به صورت رایگان از 

محل تبصره ماده ۱٦ به مودیان اهدا شود.

مدیر کل امور مالیاتی هرمزگان مطرح کرد

شفافیت مالیاتی با اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان 

فرصت دلالی در کشاورزی را از بین ببرید 
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تخفیفات شهرداری برای بازسازی و نوسانی بافت های  فرسوده
گروه خبر // فرماندار بندرعباس گفت: از ابتدای سال جاری تا کنون ۳۰۳ پروانه ساختمانی در بافت فرسوده صادر شده، ۸ 
پروانه در حوزه شهرداری منطقه یک معادل ۳ درصد پروانه های صادره آن منطقه، ۱۶۷ پروانه در شهرداری منطقه دو معادل 
 ۵۱ درصد پروانه های صادره آن منطقه و ۱۵۶ پروانه در شهرداری منطقه سه معادل ۴۳ درصد پروانه های صادره آن منطقه 
می باشــد که امیدواریم با تلاش خوب دفاتر تسهیلگری و شهرداری این میزان در نیمه دوم سال از شتاب بیشتر 

برخوردار شود.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ عزیزاله کناری با اشاره به جلسه بررسی مسائل و مشکلات بافت فرسوده اخیرشان در 
دادستانی با حضور دادستان شهرستان و شهردار بندرعباس و جمعی از مدیران ذیربط گفتند: در این جلسه مسائل و 
مشکلات مردم محلات ساحلی با حریم ٦۰ متری دریا نیز مطرح و بلافاصله در همان روز نیز دادستان محترم و انقلاب 
شهرستان به اتفاقی جمعی از مدیران ذیربط از این محلات بازدید میدانی نمودند و دستور تسریع در پیگیری و حل این 

مشکل صادر کردند که امیدواریم بزودی مشکل این محلات نیز حل گردد.

صفحه 8را بخوانید

ادامه در همین صفحه

المانهای بی هویت، هدر رفت بیت المال
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گــروه خبر // فرمانــدار بندرعباس  بــر برخورد 
 شــدید و قاطع و فوری با محتکران، گرانفروشان و

 اخلال کنندگان در امور بازار و اقتصادی شهرستان 
تاکید کرد. 

    به گزارش خبرنــگار دریا ؛ عزیزاله کناری با قدردانی 
از کسبه منصف و نجیب شهرستان از شهروندان خواست 
به عنوان بازرس افتخاری، تخلفات احتمالی برخی کاسبان 
را اعلام کنند.کناری در جلســه شورای نظارت و کنترل 
تنظیم بازار شهرستان بندرعباس با تاکید گفت: در صورت 
مشارکت گسترده شــهروندان در اعلام تخلفاف مشهود، 
میزان برخوردها افزایش یافته و با گرانفروشان و محتکران 
برخوردهای لازم صورت می گیرد.فرماندار بندرعباس بیان 
کرد: در شرایطی که دشمنان قسم خورده نظام بر مردم فشار 
وارد می کنند، متاســفانه برخی نیز در داخل کشور با آنها 

همراهی می کنند و با گرانفروشی و احتکار نیازمندیهای 
مردم بر میزان فشار بر مردم می افزایند که بایستی با آنها 
برخورد جدی صورت گیرد. کناری گفت: با فرصت طلبان 
و سودجویان و مخلان امنیت اقتصادی توسط بخش دولتی، 
بسیج، نیروهای مردمی و شهروندان با افزایش نظارت ها، 
برخوردهای لازم صورت می گیرد و گشت های مشترکی 
را بــه صورت صبح و بعد از ظهر در ســطح بازار از فردا 
خواهیم داشت. وی افزود: شهروندان نیز  با ارائه اطلاعات، 
فاکتور و گزارش های تخلفات به دستگاه های نظارتی و از 
جمله سازمان صنعت، معدن و تجارت و تلفن ۱۲۴ نسبت 
 به معرفی گرانفروشــان و محتکران و محل های احتکار 
کالا ها به مســئولان کمک کنند تا با برخورد با این افراد 
متخلف در مردم ایجاد امید و در محتکران و گرانفروشان، 
ناامیدی و یاس ایجاد شود. فرماندار بندرعباس ضمن تقدیر 

و قدردانی از کســبه منصف شهرستان اظهار داشت:  بازار 
به صورت روزانه رصد خواهد شــد و تیم های بازرسی 
متعدد با اســتفاده از ظرفیت بسیجیان، بازرسان افتخاری 
پلیس انتظامــی و گروه های مردمــی و بانوان داوطلب 
 علاقمند با محوریت سازمان صنعت معدن تجارت بصورت 
شــبانه روزی و مستمر و نامنظم محسوس و نا محسوس 
رصد می شود.وی تاکید کرد: هر شهروند می تواند به عنوان 
یک بازرس افتخاری عمل کند و تخلفات در حوزه بازار را 
اعلام نماید. کناری تصریح کرد: فروشندگان نیز بایستی هر 

گونه خریدی را با فاکتور داشته باشند و اتیکت را به صورت 
روزانه نصب کنند و فاکتور فروش را به خریدار با ذکر تاریخ 
و آدرس دقیق واحد صنفی ارائه نمایند و درصورت وجود 
هر گونه تخلفی با متخلفین برخورد شدید ظرف حداکثر ۴۸ 
ساعت خواهد شد.کناری گفت: مدیران و کارکنان دستگاه 
اجرایی نیز به عنوان بازرس افتخاری و نامحسوس اقدام 
و تخلفات را اعلام نمایند. فرماندار بندرعباس از روسای 
اتحادیه ها نیز خواستند ضمن رصد صنوف زیر مجموعه، 

آنها را ارشاد کنند و با متخلف برخورد کنند.

خط ونشان فرماندار بندرعباس 
به گرانفروشان و محتکران 

بدینوسیله به اطلاع می رسانند در آگهی مناقصه شماره  م م /99/۰۱۵۲ چاپ شده در روزنامه دریا 
مبلغ توانایی ارائه تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار مبلغ ۱/67۵/77۵/۲۰۰ صحیح میباشد.

 اصلاحیه آگهی مناقصه  م م /۰۱۵۲/ 99

شماره مجوز: 1399.3587 WWW.NISOC.IR
WWW.IETS.MPORG.IR

WWW.SHANA.IRروابط عمومي شرکت ملي مناطق نفتخيز جنوب 

ادامه از تیتر یک//
   کناری با اشاره و تخفیفات شــهرداری برای بازسازی و نوسانی بافت 
فرســوده گفتند: به ازای احداث هر واحد مسکونی در بافت فرسوده مبلغ 
۸۰ میلیون تومان تسهیلات نوســازی پرداخت می شود  که انتظار است 

دفاتر تسهیلگری ساکنان این مناطق را ترغیب و تشویق کنند تا جهت اخذ 
پروانه نوسازی و احداث منازل و اخذ اسناد مربوطه اقدام نمایند. فرماندار 
بندرعباس همچنین گفت: طی دو ماهه اخیر ۸۲۱ مورد از شبکه روشنایی 
بافت فرسوده اصلاح و بازسازی شده است که نیمی از آن طی دو هفته اخیر 

انجام شده و روند اصلاح شبکه روشنایی معابر در محلات روبه بهبود است 
و بایســتی این روند سرعت گیرد. وی همچنین بر لزوم تسریع در صدور 
اسناد مالکیت در این مناطق تاکید کرد و از ثبت اسناد و شهرداری و دفاتر 
تســهیلگری خواستند با پیگیری جدی تا جلسه آینده اسناد پرونده های 
تحویل شده تاکنون صادر و در جلسه بعدی گزارش گردد. عزیزاله کناری 
در پایان تصریح کرد: دفاتر تسهیلگری محلات باید پیگیری مشکلات محله 
از طریق ادارات مربوطه باشند و کلیه املاکی که در بافت های فرسوده رها 

شده اند را شناسایی و همراه با مستندات به فرمانداری اعلام نمایند.

فرماندار بندرعباس خبرداد

صدور 303 پروانه ساختمانی در بافت فرسوده بندرعباس



تا پایان سال جاری تمدید شد
پرداخت تسهیلات بند الف تبصره 18 
ویژه بنگاه های تولیدی در هرمزگان

  گروه خبر // سرپرست معاونت امور صنایع  سازمان صنعت،معدن 
وتجارت استان هرمزگان ازتمدید مهلت ثبت نام بنگاههای تولیدی 
جهت اســتفاده از تســهیلات برنامه تولید واشتغال خبر داد و گفت: 
با قراردادهای منعقدشــده با بانک های تعیین شده این اعتبارات، تا 
پایان سال جاری این تسهیلات قابل پیگیری و پرداخت خواهدبود. 
به گزارش خبرنگار دریا  ؛ ابراهیم ســعدینی  با اشاره به نامگذاری 
 مقام معظــم رهبری مبنی بر ســال » جهش تولیــد « و همچنین 
پیگیری های مستمراین سازمان درحمایت از واحد های تولیدی اعلام 
نمود: بنگاههای اقتصادی مســتقردر مناطق ویژه اقتصادی استان که 
تاکنون در لیست مشمولان اســتفاده کننده از تسهیلات برنامه تولید 
و اشــتغال موضوع بند الف تبصره ۱۸ نبوده اند نیز طی اعلام وزارت 
صنعت, معدن و تجارت به فهرســت مشمولان اضافه شده است.وی 
اضافه کرد: تمامی واحد های تولیدی صنعتی و معدنی واجد شرایط 
لازم، می توانند با ثبت درخواست خود در سامانه الکترونیکی بهین 
یاب به نشانی www.bEhinyab.ir از تسهیلات بند الف تبصره۱۸ 
بهره مند شوند .سعدینی خاطر نشان کرد: تسهیلات مذکور در راستای 
ایجاد جهش تولید و تقویت بنگاههای اقتصادی به منظور توسعه کسب 
و کار در واحدهای صنعتی، معدنی و صنوف تولیدی موجود و تکمیل 
طرح های نیمه تمام با پیشرفت فیزیکی بالای ٦۰ درصد امکان پذیر 
است.سرپرست معاونت امور صنایع  سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان عنوان کرد: در این راستا قرارداد عاملیت با بانک های صنعت و 
معدن، پست بانک ، بانک آینده و توسعه تعاون بانک  ملی ، تجارت و 
سپه منعقد گردیده است .وی افزود : براساس دستورالعمل ابلاغی سود 

تسهیلات براساس نرخ مصوب و به همراه یارانه مربوطه خواهد بود.

مدیرکل تعاون و کار هرمزگان خبرد اد
تمدید مهلت ثبت نام در طرح ملی توسعه مشاغل 

خانگی هرمزگان
  گــروه خبر // مدیرکل تعــاون ، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان 
گفت: مهلت ثبت نام در طرح ملی توســعه مشاغل خانگی استان تا 
۵ آبان ماه ســال جاری تمدید شد و  علاقمندان باید در زمان مقرر 
در سامانه  inhb.ir اقدام به ثبت نام کنند.به گزارش خبرنگار دریا؛ 
هادی ابراهیمی با بیان اینکه سهمیه استان در اجرای طرح ملی توسعه 
مشاغل خانگی ۲ هزار و 3۰۰ نفر است، افزود: این طرح با کارفرمایی 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جهاد دانشگاهی به عنوان نهاد 
توسعه ای در 3۱ استان کشور و به منظور کمک و رونق اقتصاد خانوار 
و تحقق شعار سال و توسعه جایگاه مشاغل خانگی در اقتصاد کشور 
اجرا می شود.وی اظهارداشت: این طرح در سه فاز شناسایی، اولویت 
بندی مزیت ها ، ظرفیت ها و پتانســیل های اشتغال در حوزه مشاغل 
خانگی در اســتان در راستای توانمندســازی متقاضیان و اتصال به 
بازار طراحی شــده است.دارا بودن ۱۸ سال تمام ، بومی استان محل 
ثبت نام، عدم اشتغال تمام وقت و نداشتن بیمه کارفرمایی  از شرایط 
متقاضیان جهت ثبت نام در این طرح اســت.مهمترین ویژگی طرح 
ملی توسعه مشــاغل خانگی، توجه به بازار یا همان تولید مبتنی بر 
بازار و توانمندسازی متقاضیان و کاهش وابستگی به وام است. توجه 
به تجارت الکترونیک و فروش الکترونیکی محصولات، بازنگری در 
رشته های قبلی مشاغل خانگی، توجه به رشته های نوین و همچنین 
توجه به نقش و جایگاه نهادهای توسعه ای نظیر جهاد دانشگاهی در 
پیاده ســازی برنامه ها و سیاست های قانونگذار، از دیگر ویژگی های 

شاخص در اجرای این طرح است.
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سرمقاله

  در حالی برخی مســئولان تصمیم گرفته اند بازار را بیش از 
پیش زیر ذره بین نظارتی قراردهند که بنظر می رســدبه تازگی 
متوجه گرانی و گران فروشــی و احتکار شــده انــد و گویا تا 
قبل از این صدای شکستن اســتخوان های مردم را زیر گرانی 
و گران فروشــی واحتکارها نمی شــنیدند.از آن طرف آنها بر 
گران فروشــی و احتکار تاکید دارند وبطور کلی گرانی را هم از 
یاد برده اند وبرخــی از دولتی ها هم به بهانه تغییرات نرخ ارز، 
گرانی را اجتناب ناپذیر می دانند وبرخی ها هم معتقدند بایستی 
با سرچشمه گرانی ها برخوردقاطع شده و ریشه را خشکاندکه 
دولتی ها گویا قصد ندارند در این حوزه وارد شوند. از آن طرف 
برخی هم حتی در بعد نظارتی تاکید دارند بایستی برگرانفروشی 
واحتکار چند قلم کالای اساسی تاکید شود و حتی به نظارت بر 
همه کالاها و بخش ها نظارتی ندارند. در صورتیکه تمام کالاها 
بی ضابطه در حال افزایش قیمت است و هیچ مسئولی هم خودش 
را در این حوزه مسئول نمی داند و پاسخگو نیست و هیچ برخورد 
اثرگذاری صورت نمی گیرد که اگر بود، مردم هم اثراتش را لمس 
می کردند. از طرفی دیگر هم برخی از فعالان بازار معتقدند که 
بازار را نباید به منطقه جنگی تبدیل کردو چوب نظارت را فقط 
بر ســر بازار زد و بایستی منشا گرانی را یافت و با آن برخورد 
 کرد؛ هرچند آنهــا وجود تعدادی متخلف را هــم در بازار رد 
نمی کنند. اتاق اصناف هم  خودش را طلبکار دولت می داند که 
قانون اختصاص یک سوم از جرایم کسبه متخلف به اتاق اصناف 
را دولــت هنوز اجرایی نکرده اســت و اتاق های اصناف برای 
تامین هزینه هایشان بایستی از کسبه مبالغی را با عناوین مختلف 
 اخذ نماید و همین موضوع باعث شــده است که در هزینه های 
جاری شان و پرداخت حقوق و.... با مشکل مواجه شوند.از آن 
 طرف برخی از دستگاه های نظارتی از کمبود نیرو و اختیارات و... 
می گویند و بنظر می رسد آنها بایستی در گام نخست خودشان 
را تقویت نمایند.گرچه آغاز گشت های محسوس و نامحسوس 
نظارتی را برای نظارت بر گران فروشی و احتکار را به فال نیک 
می گیریم ومردم هم بایستی گزارش های گران فروشی و کالاهای 
 احتکار شده را به دستگاه های نظارتی اعلام نمایند؛ اما انتظار 
می رود این نظارت ها در تمامی بخش ها باشــد وحتی برای 
گرانی و گران فروشی مسکن و اجاره بهای بالا و لوازم خانگی 
و میوه وتره بار و.... هم باشــد که این گرانی در بخش مسکن 
 که متاسفانه هیچ دستگاه خود را متولی نظارت بر قیمت مسکن 
نمی داند، باعث شده است این بازار حبابی روی انگشتان دلالانی 
بچرخد که بدون دفتر و شناسنامه و پرداخت عوارض و مالیات، 
ســودهای بادآورده را به جیب می زنند و مردم را از خانه دار 
شــدن ناامید کرده اند که انتظار می رود چتر نظارتی دولتی ها 
بر ســر املاک و بنگاه های املاک و دلالان این حوزه و املاک 
احتکار شــده نیز گسترده شود و بازرسی خود را به چند قلم به 

قول خودشان کالای اساسی محدود نکنند.
   علی زارعی

از گرانی تا گران فروشی و احتکار

گروه خبر // نائب رئیس کمیسیون انرژی 
مجلس، معتقد است عدم ارائه تسهیلات 
به بخش خصوصی و نبــود حمایت  ها و 
پشتیبانی  هایی مانند خرید تضمینی برق 
از تولیدکننده ازجمله عوامل رونق نگرفتن 

انرژی های تجدیدپذیر در کشور است.
  به گزارش خبرنگار دریــا ؛ احمد مرادی  
انرژی  های تجدیدپذیر  درخصوص ســهم 
در تولید برق کشــور گفت: اگرچه در برنامه 
ششــم توســعه کشــور رونق انرژی  های 
تجدیدپذیر به دولت  ها تاکید شــده است اما 

هنوز خلاءهایی بســیاری پیش پای رونق 
این انرژی پاک وجود دارد چراکه بروکراسی 
اداری مانــع از تمایل بخــش خصوصی به 
ســرمایه گذاری در این حوزه شــده است.
ابوموسی،  بندرعباس، قشــم،  نماینده مردم 
حاجی آبــاد و خمیر در مجلس شــورای 
 اســلامی معتقد اســت عدم ارائه تسهیلات 
به بخــش خصوصی و نبــود حمایت ها و 
پشــتیبانی  هایی مانند خرید تضمینی برق 
از تولیدکننــده از دیگر عوامل رونق نگرفتن 
انرژی  های تجدیدپذیر در کشــور است.وی 

با بیــان اینکه اتفاق چشــمگیری در رابطه 
با انرژی  هــای تجدیدپذیــر در ایران رخ 
نداده اســت، افزود: شرکت  های خصوصی 
نیز به دلایل متعــددی تمایلی برای ورود به 
این مهم ندارد چــرا که از طرف دولت مورد 
حمایت قرار نگرفته و ســرمایه  گذاری  شان 
ضمانت نمی شــود ضمن آنکه تسهیلات در 
نظر گرفته شــده برای آن ها ناچیز اســت و 
به سختی وصول می شــود.به اعتقاد مرادی 
درصورت رونق انــرژی  های تجدیدپذیر و 
 تولید برق از  این طریق، ثروت و اشتغال قابل 

ملاحظه  ای در کشــور ایجاد می شود چراکه 
رونق این انرژی ها تولیــد و صادرات را به 
دنبال دارد و گســترش تولیــد و صادرات 
به معنــای دســتیابی به اشــتغال و ثروت 
است.  نائب رئیس کمیسیون انرژی مجلس 
 شــورای اســلامی اظهار کــرد: برخی از

  کاستی  ها و اشکالات در کار دولت برای جذب 
ســرمایه  گذار بخش خصوصی وجود دارد؛ 
مثلا آنکه برنامه مدون و هدف  گذاری شده ای 
برای شناسایی و احصاء بازارهای انرژی های 
تجدیدپذیر در استان های مختلف وجود ندارد 

تا براساس آن برای ایجاد سایت ها یا همان 
مرکز تولیدی بزرگ، متوســط و خرد انرژی 

فراخوان داده و سرمایه گذاری شود.

 احمد مرادی نائب رئیس کمیسیون انرژی مجلس عنوان کرد 

عدم ارائه تسهیلات عامل رونق نگرفتن انرژی  های تجدیدپذیر است

گروه خبر // در بیمارستان شهید محمدی بندرعباس پیوند دست له و 
قطع شده از آرنج با موفقیت انجام گردید.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر فرزاد شریفی متخصص ارتوپد با عنوان اینکه 
بیمار آقای میانسالی بود که از ناحیه آرنج دچار قطع نزدیک به کامل و له شدگی 
اندام شده بود گفت:انجام اقدامات درمانی مناسب و به موقع در جهت حفظ اندام 
قطع شــده و پیوند آن بسیار حائز اهمیت ونیازمند کار گروهی می باشد .دکتر 
شریفی با اشاره به اینکه برای بیمار مذکور در ابتدا شستشوی  زخم طی چند 

مرحله  انجام و جدا نمودن بافت های نکروز و مرده  و آلودگیهای زخم صورت 
گرفت گفت :برای حفظ خونرسانی عمل پیوند شریان به همراه فلپ عضلانی 
جهت پوشش شریان پیوند شده با همراهی همکاران بیهوشی و دستیاران محترم 
جراحی انجام شد و مشاوره جراحی پلاستیک ارسال شد.  شریفی با بیان اینکه 
به جهت حفظ و پیوند عضو، طی چندین مرحله بیمار تحت عمل جراحی قرار 
گرفت افزود: همزمان با پیوند شــریان استخوان با فیکساتور ثابت شد و در 
ادامه بیمار جهت پیگیری ادامه روند درمان با شرایط استیبل به خارج از استان 

مراجعه کرد.این پزشــک متخصص ارتوپد  در خاتمه با اشاره به اینکه انتقال 
صحیح و اصولی عضو قطع شده در پیوند موفق و جلوگیری از معلولیت بسیار 
حائز اهمیت است گفت: بهترین حالت موجود این است که عضو قطع شده با 
سرم شستشوی نرمال سالین و در صورت موجود نبودن با آب شستشو شود در 
یخدان درمیان گاز استریل آغشته به نرمال سالین پیچیده در اطراف عضو کیسه 
یخ که داخل گاز و یا پارچه تمیز پیچیده شده گذاشته شود به صورتی که کیسه 

یخ در ارتباط مستقیم با عضو قطع شده نباشد.

 گروه خبر //  شــصت و نهمین ناوگروه نیروی 
دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران ) نداجا( 
دیروز از ماموریــت خلیج عدن به منطقه یکم 

امامت نداجا بازگشت. 
    ایــن ناوگــروه ماموریت ٦۷ روزه خــود را در

 آب های دور دســت و خلیج عــدن با موفقیت به 
انجام رساند و به میهن بازگشت و مورد استقبال امیر 

دریادار حمزه علی کاویانــی معاون هماهنگ کننده 
نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری اســلامی 
ایران، قرار گرفت.ناوگروه شصت و نهم نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اسلامی ایران شامل شکن جمهوری 
 اســلامی ایران سهند و ناولجســتیکی بندرعباس 
می شــود.اعزام ناوگروه های نیروری دریایی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران از سال ۱3۸۸ هجری شمسی 

و برای مقابله با دزدان دریایی سومانی و برقراری نظم 
و امنیت به آب های دوردست آغاز شده است.اعزام 
اولین ناوگروه نداجا در تاریخ ۲۰ اردیبهشت ۱3۸۸ 
برای مقابله با دزدان دریایی شامل ناو رزمی البرز و 
ناو پشتیبانی بوشهر می شــد که به مدت ۵۸ روز به 
اقیانوس هند و خلیج عدن اعزام شدند.این ناوگروه 
در مدت ۵۸ روز ماموریت موفق به رهگیری و رصد 

بیش از ۷۰۰ کشتی شد که 3٦ فروند آن کشتی های 
تجاری و نفتکش ایرانی بودند و در جریان ماموریت 
خود در بندر کشــور جیبوتی نیز پهلو گرفت.اعزام 
ناوگروه های نیروی دریایی راهبردی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران از آن زمان تا کنون برای تامین نظم و 
امنیت به آب های دور دســت ادامه دارد.به گزارش 
ایرنا ؛ هفتادمین ناوگروه نیــروی دریایی راهبردی 
ارتش جمهوری اسلامی شامل ناو لجستیکی لاوان 
و ناوشکن سبلان نیز در این روز به ماموریت حفظ و 

نظم و امنیت در آب های دوردست اعزام شد.

انجام عمل موفقیت آمیز پیوند دست له شده در بیمارستان شهید محمدی 

بازگشت شصت و نهُمین ناوگروه نداجا از سفر خلیج عدن 

گروه خبر //  نایب رئیس کمیسیون حقوقی و 
قضایی مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه 
یکپارچه سازی شرکت های آب و فاضلاب شهری 
و روستایی طبق قانون ششم توسعه است، گفت: 
این اقدام وزارت نیرو در جهت انسجام بخشی 

فعالیتها و به نفع روستاهای کشور است.
  حســن نوروزی  با اشــاره به یکپارچه سازی 
شــرکت های آب و فاضلاب شهری و روستایی 
اظهار کرد: یکپارچه ســازی شرکت های آب و 
فاضلاب شــهری و روستایی در راستای قانون 
برنامه پنج ساله ششم توسعه و اسناد بالادستی 
کشور اســت.وی افزود: این اقدام وزارت نیرو 
به حذف ســازمان های اضافی و زائد به نوعی 

انسجام بخشــی بوده و کاری بسیار ارزشمند و 
به جا است.نماینده مردم رباط کریم و بهارستان 
در مجلس شورای اسلامی، اقدام وزارت نیرو را 
در این زمینه موثر دانسته و خاطرنشان کرد: در 
اسناد بالادستی و قوانین متعدد، موضوع اصلاح 
نظام اداری کشور با حذف ساختارهای اضافی، 
افزایش کارایی، بهبود خدمات رســانی به مردم 
و چابک ســازی دولت مورد تاکید قرار گرفته 
و تجمیع شــرکت های آبفای شهری و روستایی 
در همیــن راستاســت.وی با بیــان اینکه این 
یکپارچه ســازی به نفع روستاهای کشور است، 
گفت: با توجه به اینکه شرکت های آبفای شهری 
امکانات گسترده تری نسبت به شرکت های آب 

و فاضلاب  روستایی دارند، می توانند با استفاده 
از ظرفیت  یکدیگر در جهت اجرای سیاست های 
اعلامی کمک بســزایی داشته باشند.نوروزی با 
تاکید بر اینکه طرح یکپارچه سازی شرکت های 
آب و فاضلاب در روســتاها و شهرها ایرادی 
ندارد، یادآور شــد: مســئله ای که وجود دارد، 
باید میان شهر و روســتا تفاوتی باشد تا مردم 
منطقه را تشــویق به حضور در روستاها کند؛ 
برای مثــال شــرکت های آب و فاضلاب باید 
قیمت حق انشــعاب در روســتاها را نسبت به 
شــهر کمتر دریافت کنند.نایب رئیس کمیسیون 
حقوقی و قضایی مجلس شــورای اسلامی این 
اقدام را یکی از واجبات دانسته و ادامه داد: قطعا 

یکپارچه سازی این دو شرکت می تواند مشکلات 
متعدد شبکه های روستایی را برطرف کرده و در 
جلوگیری از هدر رفت سرمایه ها تاثیر بسزایی 

داشته باشد.

گروه خبر // فرماندار بندرعباس گفت: همه دســتگاههای 
ذیربط نسبت به تسهیل و تسریع در اجرای آئین نامه ورود 
کالای ملوانی و مجوز ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا در 

راستای کمک به مردم و بازار استان اقدام کنند
   به گزارش خبرنگار دریا ، عزیزاله کناری فرمانداردر جلســه 
کمیسیون برنامه ریزی، هماهنگی و نظارت بر مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز شهرستان بندرعباس با اشاره به آسیب های اقتصادی 
ناشــی از ویروس کرونا و اخلال در فعالیت لنج های چوبی و 
تاثیر آن بر زندگی مرزنشــینان و لزوم تامین معیشت ملوانان و 
واحدهای صنفی کوچک اظهار داشت: با پیگیری های صورت 

گرفته توسط استاندار محترم آئین نامه اجرایی جدید دو مرحله 
ورود کالای ملوانی توسط شناورهای سنتی زیر ۵۰۰ تن ابلاغ 
شده که ضرورت دارد همه دستگاههای عضو کمیسیون همکاری 
و هماهنگــی لازم جهت هر چه بهتر اجرایی و عملیاتی شــدن 
این مجوز داشــته باشــند.وی در ادامه گفت: به منظور یکسان 
سازی روش ورود کالا تحت عنوان ملوانی ) ته لنجی ( این اقدام 
صورت گرفته که از هم اکنون لنجداران می توانند از این ظرفیت 
ایجاد شده استفاده نموده و نسبت به ورود کالاي ته لنجی مطابق 
آئین نامه مربوطه و نامه اخیر ستاد مرکزی و شرایط ایجاد شده 
اقدام نمایند.رئیس کمیســیون برنامه ریزی ،هماهنگی و نظارت 

بر مبارزه با قاچاق کالا و ارز شهرستان بندرعباس تصریح کرد: 
در شــرایط اقتصادی کنونی و با وجــود تحریم های ظالمانه و 
ناجوانمردانه دشمنان قسم خورده انقلاب، باید همه دستگاهها با 
همکاری و هم افزایی همدیگر جهت تسریع و تسهیل در اجرای 
این طرح و سایر طرحهای مشابه اقدام تا بتوانیم از ظرفیت های 
موجود جهت مقابله با تحریم ها استفاده نمائیم.عزیزاله کناری در 
پایان با اشاره به لزوم ساماندهی ورود کالا و راه اندازی بازارچه 
ملوانــی گفت: برنامه ریزی لازم جهــت تعیین مکانهایی تحت 
عنوان بازارچه ملوانی صورت گرفته و نقاط پیشــنهادی احصا 

که پس از صدور مجوز های لازم فعالیت آن آغاز خواهد شد.

گروه خبر // رئیس ســازمان صنعت، معدن 
وتجارت هرمزگان گفت: برخورد با محتکران، 
گرانفروشــان و کم فروشــان از اهم کارهای 

بازرسی و نظارت این سازمان است.
    بــه گزارش خبرنــگار دریا، خلیل قاســمی 
اعلام کرد: طی شــش ماهه اول سال جاری تعداد 
۱۴٦ هــزار و ۱۸۵ واحد صنفی و غیر صنفی در 

بخش های مختلف تولیــدی، توزیعی خدماتی و 
خدمات فنی در استان مورد بازرسی قرار گرفت . 
وی افزود: از این تعداد ۹هزار و ۸۲۸ مورد تخلف 
کشف و در قالب ۷هزار و ۲۰ فقره پرونده به ارزش 
٦۴۵میلیارد و ۵۵۱ میلیون ریال در زمینه تخلفات 
احتکار، گرانفروشــی، کم فروشــی، تقلب، عرضه 
خارج از شبکه و سایر تخلفات جهت رسیدگی و 
صدور رای به تعزیرات حکومتی ارسال شد.رئیس 
سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان با بیان 
این که در این مــدت ۴ هزار و ۴۰ مورد گزارش 
مردمی از طریق سامانه ستاد خبری ۱۲۴ دریافت 
شده است، بیشترین تماس های تلفنی صورت گرفته 
را در زمینه گرانی یا اطلاع از قیمت گوشت قرمز 
 و گوشت مرغ، شــیر و لبنیات، تخم مرغ و سایر 

مواد غذایی، لوازم خانگــی، آهن الات و مصالح 
ســاختمانی و مابقی را به عنوان شکایات مردمی 
خواند کــه ثبت و جهت رســیدگی به واحدهای 
بازرسی این سازمان و بازرسی اصناف ارسال شده 

است.
   این مقام مســئول گفت : از اولویت های مهم این 
ســازمان رصد و پایش بازار و اجرای طرح های 
نظارتی، درج قیمــت کالا و صدور فاکتور خرید 
توســط واحدهای صنفی اســت که با همکاری 
اتــاق اصناف و اداره کل تعزیــرات حکومتی در 
سطح اســتان به مرحله اجرا در می آید.قاسمی از 
شهروندان خواست تا در صورت مشاهده هر گونه 
تخلف با ســامانه تلفنی ۱۲۴ تماس گرفته و نوع 

تخلف را گزارش نمایند.

گروه خبر // رئیس کمیســیون 
برنامه و بودجه مجلس شــورای 
یکپارچه سازی  طرح  اســلامی 
شــرکت های آبفــا شــهری و 
روســتایی را اقدامــی مثبت از 
طرف وزارت نیرو دانست و گفت: 
سرعت پیشبرد امور مربوط به آب 
و فاضلاب روستایی، قابل مقایسه 

با گذشته نیست. 
  حمیدرضــا حاجــی بابایــی، در 
خصوص اقــدام انجام شــده برای 
یکپارچه ســازی شــرکت های آب 
روســتایی  و  شــهری  فاضلاب  و 
اظهــار داشــت: در راســتای این 
شرکت های  توان  یکپارچه ســازی 
آب و فاضــلاب برای برطرف کردن 
مشــکلات روســتاها افزایش پیدا 
به شرایط قبلی  با اشاره  می کند.وی 
شــرکت های آبفار افــزود: قبل از 
یکپارچه ســازی، درآمد و اعتبارات 
شــرکت های آب و فاضــلاب در 
شــهرهای بزرگ بالا و در شهرهای 

کوچک نیز به نســبت کمتر بود و با 
توجه به اینکه عمدتاً در شرکت های 
آب و فاضلاب روســتایی درآمدی 
وجود نداشــت، به همین دلیل این 
شــرکت ها امــورات محولــه را با 
اعتبارات دولتی و به دشواری دنبال 
می کردند.نماینــده مــردم همدان و 
فامنین در مجلس شــورای اسلامی 
خاطرنشــان کرد: قبل از این طرح 
در روستاهای ما عمدتاً کار اساسی 
انجــام نمی پذیرفــت و در مقابــل 
مشکلات موجود در کشور، کارهایی 
که صورت می گرفت، اندک بود.وی 
شرکت های آب و فاضلاب روستایی 
را شــرکت های زیان ده دانســته و 
آب  شــرکت های  کرد:  خاطرنشان 
و فاضلاب روســتاها به دلیل نبود 
اعتبــارات و درآمد ناکافی موفق به 
انجام پروژه های آب رسانی نمی شدند 
و اجرای یک پروژه آبفا در این مناطق 
جزء معجزات بود.حاجی بابایی طرح 
یکپارچه سازی شــرکت های آب و 

اقدامی  فاضلاب شهری و روستایی 
مثبت از طــرف وزارت نیرو اعلام 
کــرد و گفت: با اجــرای این روند 
علاوه بر شــتاب گیری کارها، شاهد 
افزایش رضایت عمومی هستیم چرا 
که این طرح مدیریــت را یکپارچه 
کرده و توانسته هم سیاست گذاری را 
روان تر کند و هم مشکلات تفکیک 
روســتا و شهر را برطرف کند.وی با 
بیان اینکه این حجم از تســریع در 
امور آبفار واقعا عالی و قابل مقایسه 
با گذشته نیســت، تاکید کرد : ما از 
این طرح به عنوان طرحی ارزشمند 
و به جا، حمایت و پشتیبانی می کنیم 
و از شــرکت های آب و فاضــلاب 
می خواهیم توجه ویژه ای به روستاها 
و مناطق محروم داشته تا مشکلات 
برطرف شود.رئیس کمیسیون برنامه 
و بودجه مجلس شــورای اسلامی 
اذعان داشت: معتقدم باید در وزارت 
انجام  یکپارچه ســازی  بازهم  نیرو 
شــود؛ ما باید در استان ها مدیریت 

یکپارچه آب و آب و فاضلاب داشته 
باشیم چراکه حل و فصل مشکلات 
روســتا و مناطق محروم، مدیریت 

واحد را می طلبد.
  به گزارش ایلنا ؛ وی در خصوص 
اعتبارات شرکت های آب و فاضلاب 
شــهری و روســتایی بعد از روند 
یکپارچه سازی، عنوان کرد: با تجمیع 
منابــع این دو شــرکت کارآمدی به 
خودی خــود افزایش پیدا می کند و 
از طرفی به دلیل مطرح شــدن بحث 
روستاها، اشتیاق مجلس برای کمک 
به شرکت های آب و فاضلاب استانی 

بیشتر خواهد بود.

نایب رئیس کمیسیون حقوقی و قضایی مجلس شورای اسلامی:

طرح یکپارچه سازی شرکت های آبفا شهری و روستایی طبق قانون برنامه ششم توسعه است

فرماندار بندرعباس:

لنجهای سنتی می توانند دو نوبت کالای ملوانی وارد کنند

رصد و پایش بازار زیر ذره بین بازرسان

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه مجلس :

طرح یکپارچه سازی آبفای شهری و روستایی سیاستگذاری ها را روان تر می کند 

گروه خبر //سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان درباره جدیدترین آمار واکسیناسیون 
آنفلوآنزا نیز اظهار کرد: به بیش از ۱۳ هزار خانم باردار، کارکنان بهداشت و درمان و برخی از 

گروه های هدف واکسن آنفلوآنزا تزریق شده است.
   به گزارش خبرنگاردریا ؛ نوروزیان اضافه کرد: تزریق این واکســن در استان کماکان ادامه دارد و 
برای جلوگیری از ازدحام جمعیت، خانوارهای دارای پرونده الکترونیک سلامت، بدون هماهنگی به 

مراکز جامع سلامت مراجعه نکنند.وی با اشاره به اینکه این خانوارها تنها پس از تماس مراکز خدمات 
جامع سلامت به این مراکز مراجعه کنند، تصریح کرد: این خانوارها برای تشکیل پرونده سلامت در 
روزهای آینده به مراکز تحت پوشــش مراجعه کنند.نوروزیان در پایان با اشاره به اینکه گروه های 
بعدی در نوبت واکسیناسیون متعاقبا اعلام می شود، عنوان کرد: به زودی این واکسن برای فروش در 

داروخانه های استان توزیع می شود.

سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خبر داد 

توزیع واکسن آنفلوآنزا در داروخانه های هرمزگان 

 گروه خبر // نماینده ولی فقیه در اســتان هرمزگان با 
تاکید بر اینکه نقش ســتاد اجرایی فرمان امام)ره( در 
محرومیت زدایی قابل ستایش است، گفت: برای توزیع 
۵۰ هزار بســته لوازم التحریر در هرمزگان برنامه ریزی 

شده است. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ حجت الاسلام والمسلمین محمد 
عبادی زاده در آیین آغاز پویش مشــق احسان با قدردانی از 
ستاد اجرایی فرمان امام )ره( کشور در توجه ویژه به هرمزگان 

و تشــکر از تلاش های مدیرکل این ستاد در هرمزگان اظهار 
داشت: نهادهای انقلابی و زیرنظر مقام معظم رهبری از جمله 
کمیته امداد، بنیاد مســتضعفان و ستاد اجرایی فرمان امام )ره( 
در رزمایش های مختلف و بحران کرونا، بیشــترین حضور را 
در کنار مردم داشــتند.وی افزود: نقش ســتاد اجرایی فرمان 
امام )ره( را در حوادث اخیر کم نظیر اســت. نماینده ولی فقیه 
در استان هرمزگان گفت: ستاد اجرایی فرمان امام با تمام توان 
وارد میدان خدمت رســانی به محرومان شده است و به یاری 

3۲ هــزار دانش آموز نیازمند از خانواده های بی بضاعت و کم 
بضاعت شتافته اند.وی تصریح کرد: ستاد اجرایی فرمان امام )ره( 
هرمزگان در قرارگاه همدلی و مواسات به خوبی در صحنه بوده 
است و امیدواریم که میزان نوشت افزارهای توزیعی بین دانش 
آموزان نیازمند به ۵۰ هزار بسته برسد.امام جمعه بندرعباس 
با اشــاره به کاهش سطح درآمدی و قدرت خرید مردم اظهار 
امیدواری کــرد: با تلاش و جدیت مســئولان، دولت براین 

مشکلات اقتصادی فائق آید تا مشکلات مردم کاهش یابد.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان:

 نقش ستاد اجرایی فرمان امام)ره( در محرومیت زدایی قابل ستایش است 
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کرونایی های ریزه میزه
چون اهل ادب از کرونا ترسیدند
هر لحظه به فکر چاره و تمهیدند

تا آخر سال انجمن ها تعطیل
کردند و دوباره از پی تمدیدند

*
چون کرّه الاغ آهنین سم کرونا

هر لحظه زند لگد به مردم کرونا
گوش و سم او به یکدگر خواهم دوخت

بر روی من ار کند تبسّم کرونا
*

شاعر به مصاف کرونا چون آید
بر مدح و ثنای او زبان بگشاید
در آخر کار هم خدا می داند
او را نکند نفله و خود را …….!

*
در هر گُله از جهان چو کژدم کرونا

بر خلق خدا کند تهاجم کرونا
گر قصد سفر کند به کاشان از قم
چندان زنمش تا نخورد جم کرونا

  عباس خوش عمل کاشانی
***

عاقبت صید به دام کرونا می گردد
مبتلا هر که به تحلیل خطا می گردد

شد ترامپ آفت جانش کرونا این یعنی
هر که بی ماسک کند سیر فنا می گردد

به حماقت نتوان ایمن ازین آفت بود
مبتلا چون که رئیس الحمقا می گردد

گو مزارش بکنند آنکه در این شهر شلوغ
بی خیالانه پی بیع و شرا میگردد 
تنش آزرده به آزار طبیبستان باد

رنج ای طایفه را هر که رضا می گردد
این بلا را به دعا عقده گشایی باید
هاشمی اهل دعا باش بلا می گردد

  سید مرتضی هاشمی شیخ شبانی

طنز

 شــرایط بد اقتصادی موجب شــده تا نان از ســر سفره 
 خیلی ها  برداشته شود، خیلی ها به خط فقر برسند، طعم نداری و 

بی پولی را بچشند.
   این شرایط که بر کشور حاکم است زندگی خیلی ها را دستخوش 
تغییر کرده اســت و به مرز فرو پاشی زندگی شان رسیده اند .گرانی 
و فقر در بین خیلی از خانواده ها تفرقه انداخته اســت و آنها را به 
مرز جدایی و طلاق کشانده اســت از طرفی خیلی ها برای تامین 
نان شب خود مجبور به دزدی شده اند .طبق آمار ها در ٦ ماه اخیر، 
تعداد سارقان »بار اولی« با سارقان »سابقه دار« مساوی شده است. 
بیش از »۵۰ درصد« بازداشت شدگان در حوزه سرقت برای بار اول 
مرتکب جرم شده بودند و این نشان می دهد که این اتفاقات بی تاثیر 
از شرایط روز نیست.اگرچه حضور مردم در خانه ها به دلیل قرنطینه 
و کرونا، سرقت از منازل را »۱۴ درصد« کاهش داده، اما سرقت های 
خرد مثل سرقت  قطعات و لوازم خودرو و موبایل قاپی افزایش داشته 
است.شرایط اقتصادی ایران تحت تاثیر تحریم ها، تورم و رکود ناشی 
از کرونا رو به وخامت اســت در اصل یکی از دلایل بازگشایی ها 
در بحران کرونا، همین مســئله بوده اســت. اما در حال حاضر با 
افزایش روز افزون قیمت ها این بازگشــایی ها نیز کار ساز نبوده 
 و نیست. تا زمانی که قیمت ها سیر صعودی را طی می کنند شاهد 
 دزدی ها و سرقت های ریز و درشت به دست سارقان  با سابقه و سرقت 
اولی ها هستیم به طوری که حتی در خیابان های شلوغ شاهد دزدی و 
 کیف قاپی هستیم .زهرا توکلی یکی از شهروندان می گوید: در یکی از 
محله های پر تردد و شلوغ شهر و به گفته ی عامه ی مردم بالا شهر، 

در حال صحبت کردن بــا تلفن همراهم در  پیاده رو بودم. با اینکه 
پیاده رو تاریک بود اما همین که در خیابان شلوغی قدم بر می داشتم 
آن حس امنیــت را به من داده بود که با خیال راحت و فارغ از هر 
اتفاقی با تلفن صحبت کنم.وی ادامه داد: گرم صحبت بودم که صدای 
موتور سیکلتی را دقیقا کنار گوشم احساس کردم آنقدر صدا نزدیک 
بود که فکر کردم هر آن ممکن اســت از روی من رد شود؛خواستم 
برگردم که دستی دراز شد تا گوشی را از دستم بکشد اما یک آن به 
خود آمدم و گوشی را محکم گرفتم و موتوری که پسری جوان بود 
و گویا قصد دزدیدن گوشــی ام را داشت ناکام پا روی گاز گذاشت 
و به سرعت از من دور شد.احتمالا این روایت برای شما هم خیلی 
تعجب برانگیز نیست و طی ماه های اخیر لااقل یک بار چنین ماجرایی 
را از زبان دوســت و آشنا شنیده اید. روایت هایی که گاه همین قدر 
ساده نبوده و بعضا تهدید ســارقان هم چاشنی اش شده است؛ مثل 
گذاشتن چاقو زیر گلو برای رهاکردن گوشی تلفن همراه. تازه ترین 
اتفاق هم انتشــار کلیپی دلخراش از حمله شبانه چندنفر به یک زن 
در دزفول بود که در فضای مجازی دست به دســت شد؛کلیپی که از 
آن به عنوان »سرقت وحشیانه 3 مرد مسلح از یک زن در دزفول« 
نام بردند .تردیدی نیســت که مشکلات اقتصادی کشور در افزایش 
میزان سرقت ها به ویژه سرقت های خُرد اثرگذار بوده است. هرچند 
باید پذیرفت که مشکلات اقتصادی فشار مضاعفی به برخی طبقات 
اجتماعی آورده است، اما آنچه واضح است این که، مطمئنا روی آوردن 
به سرقت راه حل این مشکل نیست، چرا که علاوه بر ایجاد رعب و 
وحشت و حس ناامنی برای دیگران، مجازات های سنگینی دارد و 

می تواند مسیر زندگی مرتکبان این جرم را هم به کلی تغییر دهد.

شرایط بد اقتصادی، افزایش سرقت اولی ها

گروه گــزارش// در دهه اخیر و با رشــد 
پرشــتاب صنعت و فنــاوری در جهان, 
عقب ماندگی مناطق روستایی بیشتر دیده 

می شود . 
  از آن جایی که عموماً روســتاییان نســبت به 
شهرنشــینان درآمد کمتری دارند  و از خدمات 
اجتماعی ناچیزی برخوردار هســتند، اقشــار 
روســتایی فقیرتر و آســیب پذیرتر محسوب 
می شــوند و کمبود امکانات روستایی موجب 
مهاجرت آنان به شهرها می شود. عمدتا زندگی 
روســتاییان به دو نوع است . روستاییان وقتی 
درآمد زیادی داشــته باشــند، کمبود امکانات 
 روستا برایشان سخت است و به شهر مهاجرت 
می کنند. روســتاییانی هم که در فقر و نداری 
به ســر می برند برای رهایی از نبود امکانات به 
 شهرها مهاجرت می کنند و با توجه به اوضاع و 
گرانی ها به حاشــیه نشــینی روی می آورند.  
که علت مهاجــرت و کمبود امکانات می تواند 
پراکندگــی جغرافیایی روســتاها، نبود صرفه 
اقتصادی برای ارائه خدمات اجتماعی، حرفه ای و 
تخصصی نبودن کار کشاورزی )کم بودن بهره وری(، 
محدودیت منابع ارضی )در مقابل رشد جمعیت(، 
و عدم مدیریت صحیح مســئولان بوده است. به 
همین جهت، برای رفع فقر شدید مناطق روستایی، 

ارتقای ســطح و کیفیت زندگی روســتاییان، 
 ایجاد اشــتغال و افزایش بهــره وری آنان باید 
چاره ای اندیشــید. شــغل ۸۰ درصد ساکنین 
روستاها کشاورزی است. در کشور پهناور ایران 
 و استان هرمزگان که صنایع عظیمی در آن فعالیت 
می کنند  کمترین حق یــک فرد بهره مندی از 
اشتغال اســت. اشــتغال مهمترین عامل برای  
ماندگاری در روستاهاســت.  هرساله در فصل 
کاشــت، داشت و برداشــت حدودا 3۰ نفر در 
یک زمین کشاورزی از کاشت تا عرضه مشغول 
به کار می شــوند. استان هرمزگان نزدیک به ٦ 
هزار کشــاورز دارد که حدود ۴۰  درصد آنها 
در شهرســتان رودان مشــغول به کار هستند. 
در اوضاع نابسامان کشــور که اشتغال یکی از 
مهمتریــن دغدغه های اصلی مردم در ســال 
جهش تولید است باید موانعی مانند بخشودگی 
سود و جرائم تسهیلات، نگرانی از کاهش سهمیه 
سوخت تراکتور ها و ...  را از سر راه برداشت و 
مسئولین همت کنند تا کشاورزی رونقی دوباره 
گیرد. هرساله شاهد خبرهایی از آسیب وارد شده 
به کشاورزان هستیم. هجوم ملخ ها، سیلاب ها 
و مشکلات این چنینی؛  اما برای این مشکلات 
چندین ساله چاره ای یافت نشده است. یکی از 
کشاورزان شهرستان رودان در گفتگو با خبرنگار 

دریا با اظهار گلایه مندی از مشکلات کشاورزان، 
گفت: ما برای کاشت نیازمند کود هستیم . کودی 
که در کاشت فصل گذشته استفاده می کردیم را 
بســته ای ۵۰ هزار تومان خریداری می کردیم 
امــا الان باید همان کــود را  ۴۵۰ هزار تومان 
خریداری نماییم. مگر سود حاصل از کشاورزی 
چه مقدار است که ما بتوانیم تنها کود را با ده برابر 
قیمت بخریم؟  این کشاورز رودانی می گوید: ما 
تضمین خرید محصولاتمان را نداریم. کشاورزان 
زیادی صیفی جات از قبیل گوجه و سیب زمینی 
کاشته اند اما ضرر کردند و محصولاتشان خراب 
شد. اگر جهاد کشاورزی و دولت با برنامه ریزی 
مناسب نسبت به تامین نیاز استان و کشور اقدام 
کنند، کشاورزان هم می دانند که در فصل های 
مختلف چه محصولی را بکارند تا به اندازه نیاز 
جامعه باشــد و مقداری را به کشور های دیگر 
صادر کنند.این کشــاورز ادامه داد:  دولت تنها 
دو محصول را از کشاورزان خریداری می کند 
و تضمین خرید می دهد که یکی از محصولات 
گندم و دیگر دانه های روغنی  است. وی افزود: 
در حال حاضر عمیق ترین مشکلی که وجود دارد 
 و کشاورزانی که در استانی غنی از صنایع زندگی 
می کنند با آن دست و پنجه نرم می کنند سود و 
جرائم ناشی از تسهیلات کمتر از یکصد میلیون 

تومان اســت. این کشاورز هرمزگانی افزود: در 
ســال ۹٦-۹۷ مصوبه ای در مجلس شورای 
اسلامی تصویب شد مبنی بر اینکه سود و جرائم 
تسهیلات کمتر از یکصد میلیون تومان بخشیده 
شــود. این مصوبه در ســال ۹۸ اجرایی شد و 
به دلیل شــیوع ویروس کرونا قرار شد تا پایان 
 سال مالی بانک ها در سال ۹۹  که پایان آذرماه 
می باشد، ادامه داشته باشــد. وی ادامه داد اما 
متأسفانه این مصوبه تا خرداد ماه  سال جاری 
بیشترادامه نداشــت و تعداد کمی از کشاورزان 
توانســتند وام خود را تســویه کنند و اکثریت 
کشــاورزان در انتظار پول حاصــل از فروش 
گندم و دانه های روغنی بودند تا دولت پرداخت 
نماید و بتوانند وام های خود را تسویه کنند. وی 
ادامه داد: سرانجام دولت این مبالغ را در شهریور 
 ماه پرداخت نمود و زمانی که برای تســویه به 
بانک ها مراجعه کردیم بانک اظهار کرد که وام ها را 
با سود و جریمه باید پرداخت کنید و مصوبه دیگر 
تمام شده است. وی اضافه کرد: وام  ده میلیون 
تومانی که دریافت کرده ایم را  باید ۲۵ میلیون 
 تومان بازگردانیم روز به روز هزینه ها افزایش 
می یابد اما کشاورزان، این قشر ضعیف جامعه که 
همیشه سکوت کرده اند، ضرر می کنند. زمانی 
که برنامه ریزی نباشــد و همه کشاورزان یک 

محصول را می کارند،  مجبوریم که محصولات 
را ارزان بفروشیم و در بعضی مواقع محصولات 
را رها کنیم و هیچ برداشــتی انجام  نمی شود 
 زیرا هزینــه کارگر و حمل و نقل آن بیشــتر 
می شود و ســودی حاصل نمی شود. توصیف 
حال کشاورزان زحمت کش بسیار سخت است 
آنها در گرمای طاقت فرسای این استان تلاش 
می کنند تا اشتغالی به وجود بیاورند تا بتوانند از 
بحران های مالی گذر کنند اما یکی از مشکلات 
آنها که بخشــوده شدن جرائم و سود حاصل از 
دریافت تســهیلات است تا بتوانند کسب و کار 
خود را رونق دهند تحقق نمی یابد تا در اوضاع 
بحرانی کرونا کمکی باشد.شایسته است با توجه 
به بیانات رهبر معظم انقلاب اســلامی که تاکید 
کردند: طرح های کشاورزی به خصوص تمرکز 

 بر تولید محصولات اساســی، همچون گندم، 
دانه هــای روغنی، گیاهان دارویــی و آبزیان 
و خودکفایــی در این عرصه ها با اســتفاده از 
شــیوه های آبیاری مــدرن بایــد در موضوع 
 جهش تولیــد مورد اهتمام ویژه قــرار گیرند، 
بانک های این استان مساعدت های لازم را به 
عمل بیاورند تا کشاورزان  در سال جهش تولید 
بتوانند تولیدات خــود را افزایش دهند.روابط 
عمومی بانک کشاورزی استان هرمزگان اظهار 
داشت: تا خرداد ماه سال جاری از سوی دولت 
بودجه ای تعیین شده بود تا بتوانیم سود و جرائم 
تسهیلات زیر یکصد میلیون تومان کشاورزان 
بخشیده شــود. زمانی که دولت بودجه را قطع 
می کند بانک کشاورزی سود و جرائم را از وام 

گیرندگان اخذ می کند.

وام کشاورزی، بحرانی برای کشاورزان هرمزگان

کاریکاتور

طرح : حامد محمودی

گرانی تخم مرغ
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مخاطبان و هم استانی های گرامی 
 تصمیم داریم مطالب طنز و کاریکاتور شما را در روزنامه منتشر نماییم علاقمندان 

می توانند آثار خود را به شماره ذیل سروش یا واتساپ نمایند.
 شماره تماس :09039165090

طرح : حامد محمودی

 فاطمه هوشنگی/ دریا
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هوای استان هرمزگان و کلانشهر بندرعباس در حال خنک 
شدن است. اما در استان های دیگر هوا رو به سردی می گذارد 

و هوای هرمزگان مناسب برای گردش و تفریح می شود.
    ایــن بــدان معناســت کــه ماننــد ســال های گذشــته با 
خنک شدن هوا در کشور، استان های جنوبی به خصوص هرمزگان 
مقصد خوبی برای مسافرت می شــود. در سال های قبل این روند 
وجود داشته و خانواده ها برای اینکه چند روزی را استراحت نمایند 
در روزهای پایان هفته بار ســفر را بسته و به هرمزگان و شهرهای 
بندرعباس و قشم برای تفریح و خرید عزیمت می کردند. اما امسال 
شرایط کاملا با سال های قبل متفاوت است و اگر مراقب نباشیم ممکن 
است فاجعه ای رخ دهد. از سال گذشته و با ورود ویروس منحوس 
کرونا به کشــور، هشدارهای مختلفی برای جلوگیری از انتقال این 
بیماری به مردم داده شد و چه بسا برخی از هموطنان با سهل انگاری 
خود، زمینه بیماری خود و اطرافیان را فراهم کردند و در این مدت 
تعداد زیادی از عزیزان این کشــور بدلیل این بیماری جان خود را 
از دســت دادند. یکی از هشدارها که مسوولان برای جلوگیری از 
انتشــار این بیماری داده می شد، پرهیز از مسافرت کردن بود. کاری 
که متاســفانه مردم زیاد به آن توجه نکردند و در مواقعی از ســال 
کــه چند روزی تعطیلات بود، برخی از مردم این موضوع را نادیده 
گرفته و سفر می کردند که نتایج آن بعد از دو تا سه هفته خودنمایی 
می کرد. امسال نیز بدلیل اینکه مدارس اکثرا غیرحضوری و در فضای 
مجازی تدریس انجام می شــود، زمینه را برای مسافرت خانواده ها 

فراهم کرده است. هر ساله خانواده ها بدلیل اینکه فرزندان آنها مدرسه 
هســتند، نمی توانستند هر زمانی را برای سفر تعیین کنند اما امسال 
با شرایط موجود، خانواده ها دغدغه ای بابت تحصیل و عقب ماندن 
از درس فرزنــدان خود ندارنــد و به راحتی هر زمانی که بخواهند 
می توانند به مسافرت بروند. استان هرمزگان در تابستان با اوج گیری 
کرونا وضعیت قرمز را پیدا کرد که این امر باعث شد محدودیت های 
زیادی اعمال شود تا از پیک کرونا عبور کنیم و اکنون شرایط استان 
در وضعیتی قرار دارد که هر لحظه و با کمترین غفلت باعث می شود 
که وضعیت قرمز به هرمــزگان بازگردد. اکنون می توان گفت که با 
پیک کرونا، تقریبا تمام کشور وضعیت قرمزی دارد و روزانه بالای 
دویست نفر از هم وطنان به خاطر این بیماری جان خود را از دست 
می دهند که بخشــی از این امر نیز بدلیل سفرهایی است که انجام 
شده و باعث انتقال این بیماری توسط ناقلان بی علامت شده است. 
اکنون که هوای هرمزگان و به خصوص شهر بندرعباس که مقصد 
بسیاری از سفرهاست در حال خنک شدن است، بسیاری از سفرها 
به این شــهر ختم می شود و اگر در آخر هفته گشتی در شهر بزنیم 
به سهولت متوجه می شویم که مسافرت به این شهر در حال انجام 
است. شهرهای شمالی کشور نیز بدلیل همین مسافرت ها وضعیت 
قرمز پیدا کرد و اکنون بیم این وجود دارد که شهرهای هرمزگان نیز به 
همین سرنوشت دچار شوند. از اکنون مسوولان استان به فکر باشند و 
سفرها به خصوص در آخر هفته ها را کنترل نمایند تا وضعیت استان 
رو به وخامت نگذارد چرا که زمان به سرعت می گذرد و فرصتی که 
اکنون در اختیار ما قرار دارد شاید فردا نباشد که بتوانیم از آن سود 

ببریم و جان هم استانی هایمان را نجات دهیم. 

هشدار؛جلوی مسافرت  به هرمزگان گرفته شود
یادداشت یادداشت

 بــا شــیوع ویــروس منحــوس کرونــا 
کلاس های درس پر شور و هیجان جای خود را 

به کلاس های مجازی دادند.
    در اوایل اســفند ماه که مدارس تعطیل شــد 
 معلم هــا، دانش آمــوزان و حتــی والدین در 
هاله ای از ابهام برای بازگشــایی مداراس بودند. 
 مانند همیشه شایعات زیادی به گوش می رسید که 
مدرسه ها بزودی بازگشایی می شود یا  مدارس 
تعطیل می ماند هیچ گاه دانش آموزان و معلمان خیال 
نمی کردند که آخرین زنگ تفریح و یا آخرین روزی 
 اســت که کنار هم در مدرسه هستند و پس از این 
 کلاس هــای درس به صورت مجازی باشــد و 
دانش آموزان از طریق شبکه های آموزش مطالب 
درســی را دنبال می کردند. حدود یک ماه هیچ 
تدریســی صورت نگرفت و همه در انتظار آینده 
نامعلــوم بودند و معلم ها یکی پــس از دیگری 
در  شــبکه های مجازی گروه هایی را با مضامین  
درســی ســاختند و تکالیف را می فرستادند و 
 اپلکیشــنی به نام شاد وارد چرخه مدارس شد که 
چالش های جدیدی را با خود به همراه داشــت. 
چالش هایــی همچون قطعی مکــرر اینترنت و 

زیرساخت های ناکار آمد اما مهمترین چالشی که  به 
همراه داشت خانواده هایی بودند که گوشی موبایل 
هوشــنمد نداشتند و توان خرید آن را هم نداشتند 
 و ندارنــد و اتفاق های ناگــواری برای برخی از 
دانش آمــوزان رخ داد چنــدی پیش یک کولبر 
۱۴ســاله این بار با انگیزه جمع کردن پول برای 
خریدن گوشی هوشمند و استفاده از نرم افزار شاد 
هنگام کولبری از کوه ســقوط کرده و زخمی شده 
اســت. این کوله بر در کوهستان دچار این حادثه 
شــد اما در شهر ما که کوهستان ندارند و در جوار 
ساحل است چه اتفاقی رخ  می دهد؟ شغل اصیل 
مردمان اســتان ما صیادی است هر روز زمانی که 
مــی خواهم برای کار به مرکز شــهر رجوع کنیم  
 از ســاحل زیبای خواجه عطا عبور می کنیم در
  زمان هایی کــه کرونا وجود نداشــت وقتی از  
خیابان های شــهر عبور میکردیم دانش آموزانی 
را می دیدیم که با فرم مدرسه بدون دغدغه راهی 
 مدارس می شدند و خیابان های شهر مملو بود  از 
دانش آموزانی که لباس هــای رنگارنگ به تن 
داشــتند اما الان دانش آموزان محلات ساحلی 
بــرای خرید گوشــی های هوشــمند به همراه 
پدرانشان مشغول صیادی هستند دانش آموزی 
که به همراه جــذر و مد آب به دنبال ماهیگیری 

 است چه زمانی وقت خود را برای درس خواندن
 می گذراند تدریس مجازی خالی از اشکال نیست 
ترک تحصیل به بهانه نبود امکانات تحصیلی یک 
از مشکلات است زمانی که از این دانش آموزان 
 در رابطه با درس خواندنش می پرسی خنده کنان 
مجــازی  تدریــس  متوجــه  گوینــد   مــی 
نمی شــوم و خود را با ماهیگیری مشغول کرده 
ایــم تا از این راه بتوانیم مخــارج خود را تامین 
کنیم و کمکی برای خانواده های خود باشــیم و 
گوشــی هوشــمند تهیه کنیم تا اگر کلاس های 
درس به صورت مجازی ادامه داشــت به ناچار 
درس خواندن مجازی را شروع کنیم.  والدین آنها 
بسیار نگران آینده فرزندان خود هستند تدریس 
مجازی برای آنها معضلی شــده است از رویی 
نمی توانند برای فرزندان خود گوشــی هوشمند 
تهیه کنند از جهتی  دیگر فرزندانشــان یکسال 
از تحصیــل بازمانده اند و به ناچار مجبورند این 
ســال تحصیلی را از نو بخواننــد و از تحصیل 
باز بمانند اگر به مدرســه هم بروند مشــکلات 
جدیــدی را در پیش رو دارنــد زمانی که معلم 
 سر کلاس نیســت دانش آموزان ماسک استفاده 
نمی کنند و کرونا شیوعی تازه در مدارس می گیرد. 
مسئولین تدابیری بی اندیشــند تا دانش آموزان 
بتوانند تحصیل خود را ادامه دهند. دانش آموزانی 
که در شهر زندگی می کنند از نعمت درس خواندن 

محرومند امان از حال دانش آموزان روستایی.

ترک تحصیل از نوع مجازی
بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz           @gmail.com2020

بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz           @gmail.com2020

  

  

حصروراثت
خانم مهناز شنبه زاده فرزند گل محمد بشماره ملی 5869961599 شرح دادخواست به کلاسه 99/39 شعبه 
سردشــت از این شورا درخواســت گواهی حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که همسرش مرحوم 
اســحق صیادی فرزند حسن به شماره ملی 5869765714 متولد 1349/07/04 در تاریخ 1390/08/28 که 
در آخرین اقامتگاه خویش برحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1- مهناز 
شنبه زاده فرزند گل محمد به شماره ملی 5869961599  .   2- فاطمه صیادی فرزند اسحق به شماره ملی 
5860135866.     3- فرشــته صیادی فرزند اســحق به شماره ملی 5860190875.    4- حسین صیادی 
فرزند اسحق به شماره ملی 5860146558.    5- فرخنده صیادی فرزند اسحق به شماره ملی5860163711.    

6- حسن شمس الدینی فرزند علی به شماره ملی 5869764221.   7- روزی صیادی فرزند احمد به شماره ملی 5869800668. 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه 

از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد . 
محسن چابک- مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

حصروراثت
خانم مریم غلامشاهی فرزند محمد بشــماره ملی 4721644221 شرح دادخواست به کلاسه 99/55 شعبه 
سردشت از این شورا درخواست گواهی حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که همسرم مرحوم حسین 
غلامشاهی فرزند عیسی به شــماره ملی 3420764596 متولد 1310/05/19 در تاریخ 1392/10/08 که در 
آخرین اقامتگاه خویش برحمت ایزدی پیوســته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر اســت به:1- مریم 
غلامشاهی فرزند محمد به شماره ملی 4721644221  .   2- محمد غلامشاهی فرزند حسین به شماره ملی 
4721644231.    3- علی غلامشاهی فرزند حسین به شماره ملی 5869782678.     4- عیسی غلامشاهی 

فرزند حسین به شماره ملی 4721644248.     5- ابراهیم غلامشاهی فرزند حسین به شماره ملی 5869782686.    6- زهرا غلامشاهی فرزند 
حسین به شماره ملی 5869782694.    اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد . 

محسن چابک- مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی 
بطور فوق العاده نوبت دوم

بدینوسیله به اطلاع می رساند جلسه مجمع عمومی عادی 
بطور فوق العاده نوبت دوم شرکت تعاونی مسکن یاران 
روز  صبح   9 ساعت  راس  بندرعباس  فرهنگیان  ولایت 
پنج شنبه مورخ ۱399/۰8/۰8 به آدرس : بندرعباس- 
الزهرا  فاطمه  پردیس   - حکمت  -خیابان  جنوبی   گلشهر 
) دانشگاه فرهنگیان خواهران( تشکیل میگردد  . از کلیه اعضاء 
دعوت می شود با در دست داشتن کارت  شناسایی معتبر 
 راس ساعت مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانید و یا 

وکیل / نماینده خود را کتباً معرفی نمایید. 
ضمنا به اطلاع می رساند که به موجب ماده ۱9 آئین نامه 
نحوه تشکیل مجامع عمومی ، تعداد آراء وکالتی هر عضو 
حداکثر 3 رای و هر شخص غیر عضو تنها یک رای خواهد 
بود و اعضای متقاضی اعطای نمایندگی می بایست به همراه 
نماینده خود حداکثر تا تاریخ 99/۰8/۰6  در محل دفتر حاضر 
تا پس از احراز هویت و تایید وکالت ، برگه ورود به مجمع را 

دریافت دارند.
 * دستور جلسه : 

۱- گزارش هیئت مدیره و بازرس در مورد عملکرد مالی 
سال ۱398

۲- طرح و تصویب صورت های مالی سال ۱398/۱۲/۲9
3- طرح وتصویب بودجه ی سال ۱399

4- طرح و تصویب هزینه کرد سال ۱398 با توجه به عدم 
تصویب بودجه 

شرکت تعاونی مسکن یاران ولایت فرهنگیان بندرعباس 
به شماره ثبت 3699

حمید ضمیرپناه - مدیر عامل و منشی هیئت مدیره 
شرکت تعاونی مسکن یاران ولایت فرهنگیان بندرعباس 

تاریخ انتشار آگهی : 99/07/23

          امین زارعی/ دریا
Amin.zch2011 @                        gmail.com



با استفاده نکردن از ظرف های یک بار مصرف 
از آلودگی محیط زیست جلوگیری کنیم ! واحد آموزش 

سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری بندرعباس

جامعه 4
چهارشنبه  23مهر 1399

26 صفر1442

سال نوزدهم شماره 3439

         آگهی حصر  وراثت  
آقای ابراهیم سالاری فرزند 
سوبان بشماره ملی 771 939 
869 5 شرح دادخواست به 
کلاســه 99/56  سردشت 
درخواست  شــورا  این  از 

نموده  وراثت  حصر  گواهی 
و چنیــن توضیــح داده که 

فرزندم مرحوم محمد سالاری فرزند ابراهیم به شماره ملی 
691 139 860 5 متولــد 20/ 12/ 1380 که در تاریخ 15 
/9/  1391 که در آخرین اقامتگاه برحمت ایزدی پیوسته 
ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به 1-ابراهیم 
سالاری فرزند سوبان  به شــماره ملی 771 939 869 5 
2-مریم منیری فرزند محمد به شماره ملی 548 990 869 
5  اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  را 
دریک نوبت به مدت یک ماه آگهی  می نماید تا هر کسی 
اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ 
نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی 

صادر خواهد شد .
مسئول شورای حل اختلاف شهرستان 

بشاگرد- محسن چابک

گروه گزارش //یکی از مهم ترین زیرساخت های سیستم 
حمل و نقل، پارکینگ های عمومی هســتند که نقش 

مناسبی در کاهش ترافیک دارند.
 مکان یابی صحیح پارکینگ ســبب کاهش سفرهای درون 
شهری می شود و اگر با کاهش یا عدم پارک حاشیه ای همراه 
گردد، افزایش عرض خیابان ها و روان شــدن تردد وسایل 
نقلیــه را در پی دارد. پارکینگ می تواند بر کارایی ترافیک و 
کیفیت زندگی شهری تأثیر بگذارد. بعد از گذشت چندین دهه 
و افزایش اتومبیل، نبود فضای کافی برای پارک و در نهایت 
هزینه زیاد ساخت پارکینگ ها، مردم و  پارکینگ داران را با 
مشکل مواجه کرده است .گره کور ترافیک، پدیده اجتماعي 
ناخوشایندي اســت که شــهرهاي پر رفت و آمدی مانند 
بندرعباس در دهه هاي اخیر با آن دست به گریبان بوده اند و 
ردپاي آن در زندگي شهري با کمبود پارکینگ هاي عمومي 
پررنگ تر مي شود چرا که بیشتر ترافیک به دلیل سردر گمی 

رانندگانی است که دنبال جای پارک می گردند.
بندرعباس بدلیل داشتن جاذبه های گردشگری و مراکز تجاری 
و تفریحی خود، سالیانه پذیرای میلیون ها نفر مسافر از سراسر 
کشور می باشد. وجود این سیل عظیم جمعیت باعث ایجاد 
مشکلات ترافیکی متعدد شده که ریشه اصلی این مشکلات در 
کمبود و یا مکانیابی ناصحیح کاربری برخی  پارکینگ ها  در 
این شهر می باشد که البته این موضوع در ایام رونق گردشگری 
بسیار حاد و بحرانی جلوه گر می شود.عوامل زیادی اعم از 
افزایش تولید خودرو در سال هاي اخیر و ورود بي رویه آنها 
به خیابان ها، کلانشهرها را با معضل ترافیک و کمبود پارکینگ 
مواجه کرده است.برخي از کارشناسان و صاحب نظران حمل 
و نقل، چاره حل این معضل را احداث خیابان هاي جدید یا 
تعریض خیابان هاي فعلي و ساخت پارکینگ به ویژه پاکینگ 

هاي طبقاتي در هسته مرکزي شهر و مناطق پرتردد مي دانند.
در بندرعباس حد فاصل چهار راه فاطمیه تا چهار راه سازمان 
یکی از مناطق پر تردد به حساب می آید که به دلیل تابلوهای 
توقف ممنوعی که در آن وجود دارد همه روزه شاهد ترافیکی 
عظیم در آن بوده و هســتیم .به همین دلیل در سال ۸۴ برای 
رفع ترافیک در این منطقه پروژه ی ساخت پارکینگ طبقاتی 
کلید خورد که ۷ سال از افتتاح آن می گذرد اما پارکینگ داران 
آن از عدم حمایت مسئولین می نالند.داوود گرگیج صاحب  
پارکینگ های طبقاتی مکران )پلنگ صورتی( و کارگزاری 
اســت.گرگیج به کم لطفی مسئولین در حمایت از این صنف 
اشاره کرد و گفت: هزینه های  یک پارکینگ طبقاتی بسیار 
بالا است و یک پارکینگ دار باید هزینه هایی اعم از سرویس 
و نگهداری آسانســور، بیمه آتش سوزی، برق، اداره مالیات، 
عوارض دوگانه شــهرداری )سازمان حمل و نقل ترافیک و 
شــهرداری منطقه ۲(  که به صورت جداگانه گرفته می شود 
و عوارض ســالیانه اصناف را بپردازد اما در مقابل درآمد به 
قدری پایین بوده است که دستگاه های کارت خوان پارکینگ 

را جمع آوری کرده اند .
وی اظهار کرد: پارکینگ کارگزاری پشــت ســتاره جنوب 
سال۸۴  کلید خورد و در سال ۸۹ آماده بهره برداری بوده، اما 
شهرداری به دلیل وجود خانه های قدیمی که در طرح بودند  
مسیر دسترسی را کاملا باز نکرد؛ بعد از گذشت ۲ سال  فقط 
معبر از بلوار ساحلی به پارکینگ را نصف و نیمه باز کردند و 
هنوز با گذشــت چندین سال دسترسی از  بلوار امام خمینی 
)ره( به پارکینگ باز نشده است.پارکینگ ها یکی از نیاز های 
مهم شهر و شهروندان است در نتیجه شهرداری باید بیشتر به آن 
توجه کند.گرگیج افزود:  این پارکینگ  که بیش از ۵۰ میلیارد 
تومان صرف ســاخت آن شد،  اکنون کسی حاضر به اجاره 
کردن اش با ماهی ۱۲ میلیون تومان هم نیســت. وی عنوان 
کرد: معبر ورود به پارکینگ آنقدر تاریک بود که خودمان با 
تعرفه برق تجاری معبر را روشن کرده ایم در صورتی که برق 

آن باید با تعرفه خدماتی،گردشگری محاسبه شود.
گرگیج گفت: نرخ پارک ماشــین در پارکینگ ها به شدت 

پایین اســت و ۲ سال است که افزایش قیمت نداشته اند، در 
این صورت هیچ توجیح اقتصادی برای ما ندارد چراکه نرخ 
ســاعتی هزار تومان در مقابل هزینه هایی که یک پارکینگ 
طبقاتی دارد بســیار ناچیز است. از طرفی پارکینگ های رو 
باز که هیچ نظارتی بر آن ها نیست نرخ پارکینگ های طبقاتی 
را دریافت می کنند در صورتی که نباید به این شــکل باشد.
عدم نظارت بر نرخ پارکینگ ها باعث این مشکل شده است.
وی ادامه داد: قیمت خودرو، بیمه خودرو، بیمه آتش سوزی 
و سرقت پارکینگ ها افزایش یافته است ولی همچنان نرخ 
پارکینگ ها ثابت است و این موضوع تراژدی غم انگیز برای 
پارکینگ داران اســت . گرگیج  ادامــه داد: بندرعباس یک 
شــهر پر رفت و آمد از نظر گردشگری و نیازمند پارکینگ 
مناسب  برای مسافران است و برای رفع این نیاز ۴ پارکینگ 
مسقف در بندرعباس وجود دارد که تمام آن ها با مشکلات 
مشابه ما روبه رو و ناراضی هســتند.وی در آخر مجدداً به 
نرخ پایین پارکینگ ها اشاره کرد و گفت: در شهر هایی مانند 
یزد و یا زاهدان که تجاری نیســتند نرخ ها بسیار بالاتر از 
شهر تجاری مانند بندر عباس است .تمام پارکینگ داران از 
این مسئله گلایه مند و خواستار رسیدگی مسئولین مربوطه به 
این موضوع هستند .این پارکینگ ها زماني مي توانند کارایي 
لازم را داشته باشند که مورد حمایت مسئولین قرار گیرند تا 
در پی آن اســتقبال مردم از این پارکینگ ها ی طبقاتی را به 

همراه داشته باشد.
پاسخ اتحادیه اصناف در پی پیگیری روزنامه 

دریا :
امید رنجبر، رئیس اتحادیه مشــاورین امــلاک، خودرو و 
پارکینگ  داران در خصوص پایین بودن نرخ فعلی پارکینگ 
ها اظهار کرد: متاسفانه علی رغم این که قیمت ماشین ها بالغ 
بر 3_۴ برابر شده است اما نرخ پارکینگ ها از سال ۹۸ تاکنون 
به هیچ وجه افزایش پیدا نکرده است.وی افزود: بنده نیز از این 
موضع ناراضی و از طریق ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
پیگیر آن هستیم.در حال حاضر این نرخ هیچ توجیه اقتصادی 

ندارد و اگر پارکینــگ داران خود قیمت ها را افزایش دهند 
مشمول جرائم می شوند.

رنجبر تصریح کرد: با توجه به جهش شدید قیمت در خودرو 
مسئولیت پارکینگ دارها نیز افزایش یافته است و از طرفی 
تورم، اجاره بهای مکان پارکینگ ها که مساحتی بالایی نیز 
دارند، هزینه های نگهداری، آب، برق، دســتمزد کارگر و .... 
تماماً هزینه زیادی را شــامل می شود که با این نرخ پایین 
پرداخت آن ها از عهده ی پارکینگ دارها خارج است.وی با 
اظهار تاسف نسبت به عدم حمایت مسئولین گفت: با وجود 
تمام این هزینه ها اما هیچ اقدامی صورت نگرفته است اما در 
پی پیگیری های ما از طریق سازمان صنعت، معدن و تجارت، 
نرخ پیشنهادی را مطرح کرده ایم و این سازمان اعلام کرد که 
در ابتدا پارکینگ ها باید به یک استانداردی برسند؛ مانند نصب 
دوربین های مدار بسته، روشنایی و آسفالت محوطه،خط کشی 
محوطه و برخورداری از دســتگاه کارت خوان و نرخ جدید 

پارکینگ ها مشروط به رعایت استانداردها است.
رنجبــر ادامه داد: تمام این مــوارد در پارکینگ های رو باز 
صورت گرفته به جز آســفالت و خط کشی محوطه که آن 
هم مشــمول هزینه هایی است که پارکینگ دارها از پس آن 
بر نمی آیند.اما از آنجا که مصوب شــدن نرخ جدید وابسته 
به رعایت این استاندارد ها است ما این موارد را به پارکینگ 

دارها اعلام کرده ایم.
رنجبر برابر بودن نرخ ورودی پارکینگ های مسقف و روباز 
را تکذیب و اضافه کرد: اینطور نیست، نرخ جدید پیشنهادی 
ما برای پارکینگ های طبقاتی و مسقف و رو باز تفاوت دارد، 
همانطور که  نرخ ها در نرخ نامه ی قبلی نیز متفاوت بود.وی 
خاطر نشان کرد: بنده به عنوان رئیس اتحادیه از این وضعیت 
و نرخ های فعلی گلایه مند هســتم و امیدوارم که با رعایت 
استاندارد ها نرخ جدید مصوب و در اختیار پارکینگ دارها 

قرار گیرد.

پارکینگ داران بندرعباس را دریابیم
 نرخ پایین پارک ماشین در پارکینگ های طبقاتی صدای پارکینگ داران را در آورده است

فرصت دلالی  در کشاورزی
 را از بین ببرید

فصل پاییز که فرا می رسد همه جای کشور درختان و 
گیاهان هزار رنگ می شوند اما استان هرمزگان در این 

فصل کم کم سبز می شود. 
بعد از چند ماه اســتراحت کشــاورزان، با شــروع 
فصل پاییز کار کشــت در هرمزگان شروع می شود 
و کشــاورزان با هزار امید زمین هــای خود را زیر 
کشــت محصولات مختلف می برند. در فصول سرد 
سال، اســتان هرمزگان به یکی از قطب های تولید 
محصولات کشاورزی و صیفی کشور تبدیل می شود 
و مواد غذایی مورد نیاز هم وطنان را تامین می کنند 
اما در این بین در این ســال ها آنچه شاهد بودیم این 
بوده که در زمان برداشت محصول، قیمت ها بدلایل 
مختلف با افت شــدید روبرو می شود به طوری که 
حتی هزینه هایی که کشــاورز برای تولید محصول 
انجام داده نیز تامین نمی شود. در این بین نیز عده ای 
به ســودهای کلان می رســند و این افراد کســانی 
هســتند که با انجام دلالی محصولات کشاورزان را 
با حداقل قیمت خریداری کرده و به بالاترین قیمت 
می فروشند چرا که فاصله زیادی بین قیمت مزرعه 
تا زمانی که بدســت مصرف کننده می رســد وجود 
دارد که این ســود کلان را به جیب دلال ها سرازیر 
می کنــد. در برخی مواقع نیز محصول تولیدی آنقدر 
زیاد می شود که روی دست تولید کننده می ماند. شاید 
مشهودترین آن قصه گوجه کاران است که هر سال با 
آن روبرو هســتیم و شاهدیم که گوجه های تولیدی 
استان به فروش نمی رود یا قیمت آنقدر پایین است 
که برای کشاورز مقرون به صرفه نیست هزینه کارگر 
و حمل ونقل و ... را بپردازد تا محصول را برداشــت 
کند. یکی از مشــکلات اساســی موجود در استان 
هرمزگان این است که صنایع تبدیلی برای محصولات 
کشــاورزی وجود ندارد تا از ایــن طریق و خرید 
تضمینی محصولات، امید کشــاورزان را برای تولید 
بالا ببرد. در هرمزگان محصولاتی مانند گوجه فرنگی 
و بادمجان با کیفیت خوبی تولید می شــود که بخش 
زیادی از این محصولات به خارج از استان فرستاده 
می شــود. اگر صنایع تبدیلی مانند کنسروسازی و 
رب گیری در اســتان وجود داشته باشد هم می تواند 
زمینه ایجاد اشــتغال جوانان استان را فراهم نماید و 
هم کشــاورزان در زمان کاشت تا برداشت محصول 
دغدغه ایــن را ندارند که آیا محصولات تولیدی به 
فروش می رســد یا خیر و قیمت آن چطور خواهد 
بود. اکنون در هرمزگان کشت بادمجان، فلفل، گوجه 
فرنگی و برخی محصولات دیگر آغاز شــده و به 
زودی محصول این مزارع وارد بازار مصرف می شود 
و خوب است که مسوولان از الان به فکر پایان کار 
کشاورزان و فروش محصولات به قیمت واقعی باشند 
و دست دلال ها را برای همیشه از تولیدات کشاورزان 
کوتاه نمایند تا ســود واقعی به خود کشــاورزان که 
زحمت اصلی برای تولید محصول را می کشند برسد 
و آنها شرمنده خانواده خود نشوند. دلال ها هر سال 
هم زمان با شروع برداشت محصول کار خود را آغاز 
می کنند و این در حالی اســت که یک کشاورز چند 
ماه روی زمین زحمت کشیده و عرق ریخته تا تولید 
انجام دهد اما هر ساله شاهد هستیم که سود اصلی به 
جیب این دلال ها رفته و کشاورز و زحمت هایی که 
کشیده و نتیجه ای نداشته است. خوب است مسوولان 
از اکنون برنامه ریزی داشته باشند تا حداقل با خرید 
تضمینی محصولات، باعث کاهش حضور دلال ها در 
این بازار شوند. از سوی دیگر وجود صنایع تبدیلی 
برای محصولات تولیدی استان امری ضروری است 

که خوب است به این موضوع نیز توجه شود. 

یادداشت

             آگهی المثنی سند مالکیت 
  نظر به اینکه شرکت تعاونی مسکن دادگستری استان هرمزگان و خانم فاطمه کلاتی و بهنام عابدی 
و خلیل عفیفی و محبوبه چعبی به استناد استشهادیه محلی بوارده شماره 322 20/  2 مورخ 12/ 7 
/1399 در خصوص پلاک  17 158/ 1 اصلی واقع در بخش دو بندرعباس بلوار سوم خرداد مدعی 
شــده است که سند مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین تحت شماره چاپی 630 399  الف97 ثبت 
و سند به نام شرکت تعاونی مسکن دادگستری استان هرمزگان صادر گردیده سپس برابر سند انتقال 
شماره 147 94 مورخ 12/ 10/ 1398 دفتر 35 بندرعباس چهار سهم مشاع از پنج سهم ششدانگ پلاک 

مذکور به نام فاطمه کلاتی و محبوبه چعبی و بهنام عابدی  و خلیل عفیفی هر یک به نسبت یک سهم مشاع از 5 سهم  ششدانگ 
انتقال قطعی گردید و یک سهم مشاع از پنج سهم ششدانگ در مالکیت شرکت تعاونی مسکن دادگستری باقی مانده است که 
سند مالکیت به علت جابجایی مفقود گردیده و نامبردگان تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده اند لذا به استناد ماده 120 
آیین نامه اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هرکس مدعي انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل سند 
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یکی از مشکلاتی که در اکثر شهرهای بزرگ و شلوغ کشور به خصوص 
در استان هرمزگان به دلیل نبود زیر ساخت های شهری با آن مواجه 
هستیم معضل جای پارک خودرو و کمبود پارکینگ های مناسب در 

مراکز پر تردد است.
 کــه یکی از این اماکن حد فاصل امام زاده ســید مظفر تا پمپ بنزین 
شــهرنمایش است که این مســیر یکی از پر رفت و آمدترین مسیرها 
و مراکــز خدمات دهی اســت. صبح ها به دلیل وجود شــرکت ها و 
مراکز خدمات دهی و عصر ها به دلیل اســتقبال بیشتر از مراکز خرید، 
آزمایشگاه، مراکز خدمات دهی و مراکز ثبت ازدواج که به همراه زوج 

های جوان همراهان زیادی بــه این مراکز رجوع می کنند و کنارهای 
خیابان ظرفیت پارک سیلی از ماشین ها وجود ندارد و گاها رانندگان 
مجبور می شوند دوبله و سوبله پارک کنند که موجب ترافیک و در بعضی 
از مواقع منجر به تصادف نیز می شود که تنها اقدام مسئولین برای حل 
این بحران ارگان های شهرداری بندرعباس به همراه اداره راهنمایی و 
رانندگی در اقدامی تابلو پارک ممنوع را در مکان های پرتردد که معضل 
جــای پارک وجود دارد نصب کرده اند  و در صورت پارک خودرو ها 

اعمال قانون انجام می شود.
 از زمان شــیوع ویروس کرونا استفاده از وسایل نقلیه عمومی بسیار 

کم شــده است و مدت زمانی کمی است که اتوبوس های درون شهری 
دوباره شــروع به کار مجدد کرده اند و به دلیل فاصله گذاری اجتماعی  
بیشــتر مردم از وسایل نقلیه شخصی استفاده می کنندو کمتر پیش می 
آید که از وســیله نقلیه عمومی استفاده کنند  و یکی از مهمترین دلایل 
ترافیک  و انبوه ماشــین ها دلیل نبود پارکینگ های عمومی در سطح 
شــهر و مراکزی غیر از مراکز شهر اســت که رانندگان ماشین ها را در 
حاشــیه های خیابان و در کوچه ها پارک می کنند و تنها اقدام پلیس 
راهنمایی رانندگی در شرایط سخت اقتصادی در نظر گرفتن جریمه های 
هنگفتی برای رانندگان است  و  اهالی و افرادی که به این مراکز رجوع 

می کنند  از این رویه ناراضی و گلایه مند هستند چرا که اعتقاد دارند اگر 
پارکینگ عمومی در این مرکز شلوغ احداث می شد خیالشان از بابت 
خودروهایشان راحت بود و شهر سیمای بهتر داشت هر روز به دلایلی 
در این منطقه که مملو ازشرکت ها و اصناف مختلف است بر سرجای 

پارک مشاجره های لفظی پیش نمی آمد.
 در این روزهایی کرونایی که استفاده از وسایل نقلیه شخصی دو چندان 
شده است و شهرواندان با مشکل جای پارک مواجه هستند اداره های 
مربوطه می توانند با ســود حاصل از جرائم رانندگی در مکان های پر 
تردد پارکینگ های عمومی احداث کنند تا در اوج بیکاری و کمبود شغل 
عده ای در این پارکینگ ها مشغول به کار شوند و تخلف های رانندگی 

کمتر شود و ترافیک در سطح شهر از بین برود. 

جرایم رانندگی در بندرعباس به دلیل عدم زیر ساخت مناسب
یادداشت

          امین زارعی/ دریا

Amin.zch2011 @                        gmail.com

فاطمه هوشنگی/دریا
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گروه گزارش //روستای جغین منطقه ای است در 
جنوب  کشور و از توابع شهرستان رودان در استان 
هرمزگان ، که بواسطه عبور رودخانه ای ) رودخانه 
جغین ( ازمیان آن به دو قســمت  جغین شمالی و 
جغین جنوبی تقسیم می شود  و یک پل بتنی فلزی 
که از سمت غرب بر روی این رودخانه احداث شده  
سبب اتصال جغین شمالی و جنوبی به یکدیگر شده 

است . 
این روستا)جغین شمالی( که در سال ۹٦ به شهر 
ارتقا یافت هم چنان از امکانات اولیه و ضروری 

که یک شهر باید دارا باشد محروم است.
به گفتــه ی یکــی از اهالی در ایــن منطقه دو 
درمانگاه، یکی در جغین شــمالی و دیگری در 
جغین جنوبی وجود دارد و فاصله ی بین این دو 

درمانگاه حدوداً ۱۵ دقیقه است.
وی گفــت: درمانــگاه جنوبی فقط تــا ظهر باز 
اســت و درمانگاه شمالی که نوشــته ی سر در 
آن  خبر از شــبانه روزی بودن آن می دهد  فقط 
در ســاعات خاصی از روز باز است و دکتر در 
آن حضور دارد اما  از یک ســاعتی به بعد دیگر 
کســی دکتر را در درمانگاه نمی بینید.طبق گفته 
این شــهروند دکترها، نبود پانسیون در آن جا را 
علت عدم حضور شــبانه روزیشان بیان کرده اند 
و از ســاعت ۷ به بعد فقط یک پرســتار و یک 
منشی در درمانگاه وجود دارد اما دکتری نیست 
که به حال بیماران اورژانسی رسیدگی کند و در 
صورت مراجعه در آن ساعت پرستار می گوید به 

بیمارستان رودان بروید.
وی گفت: از این جا تا بیمارستان رودان 
حدوداً یک ساعت فاصله است و در این 
زمان ممکن است خیلی ها به دلیل دیر 
رسیدن جان خود را از دست دهند در 
صورت بروز همچین اتفاقی چه کسی 

پاسخگو است؟
وی ادامــه داد: با وجــود اینکــه در درمانگاه 
آمبولانس وجــود دارد اما حتی با وجود مریض 
بــد حال نیز تا در خانه نمی آیند و باید خودمان 
بیمار را تا درمانگاه ببریم تا بعد آمبولانس بیمار 
را از آن جا به بیمارســتان انتقــال دهند.با این 
شرایط اگر مریض بد حال باشد و ماشین گیرمان 

نیاید ممکن است بیمار از دست برود .
او در خصــوص پیگیری هایی که تا کنون جهت 

حل این مشــکل صورت گرفته اظهــار کرد: تا 
کنون به بخشــدار، شــورا و ... مراجعه کرده ایم 
اما متاسفانه حمایتی صورت نگرفت. می گویند 
شــبانه روزی همین اســت؛ اما درمانگاه شبانه 
روزی همانطور که از نامش پیداســت باید ۲۴ 
ساعته آماده ی خدمات رسانی به بیماران باشد؛ 
اما متاســفانه در این جا مفهوم کلمه ی شــبانه 
روزی را جور دیگری برای مسئولین و پزشکان 

معنی کرده اند.
شــهروندی دیگر ادامه داد : با این وضعیت همان 
عنوان دهســتان برای اینجا مناسب تر است .این 
چه شهریست که درمانگاه شبانه روزی اش فقط 
تا ســاعت ۷ بعد از ظهر باز است و پمپ بنزین 

اش ساعت ۹ شب  تعطیل می شود. 
مگر تمام پمپ بنزین ها شبانه روزی 

نیستند؟
وی افزود: چند روز پیش برایم مشــکلی پیش 
آمد و بــه درمانگاه مراجعه کردم اما دکتر نبود و 
منشی و پرستاری که در آنجا حضور داشتند، به 
من گفتند باید به بیمارســتان رودان مراجعه کنم. 
ماشینم آنقدر بنزین نداشت که بتوانم ۱ساعت راه 
تا رودان را با ماشین بروم در نتیجه به پمپ بنزین 
رفتم اما بسته بود.این فقط یک نمونه از مواردی 
بود که تا کنون به دلیل عدم رسیدگی و نظارت بر 
ایــن درمانگاه برای من و دیگر اهالی پیش آمده 
اســت.او در آخر با اشــاره به عنوان شهر که به 
تازگی به این روســتا داده اند گفت: شایسته یک 
شهر نیست که شــهروندان اش به دلیل نبود دکتر 
و امکانات پزشــکی که به صــورت کامل از آن 
بهره نمی برند مانند) آمبولانس(، دچار مشــکل 
شوند و یا جان کسی به خطر بیفتد.از آنجایی که 
صدایمان به تنهایی به گوش مسئولین نمی رسد از 
تریبون این رسانه از مسئولین خواستاریم هرچه 
سریع تر به این مسئله رسیدگی شود چرا که جان 
 مردم موضوع کم اهمیتی نیست و باید به آن توجه 

ویژه تری نسبت به دیگر مسائل شود. 
درمانگاه خالی از پزشک نیست

در پی اعتراض شــهروندان جغین شــمالی برای 
پیگیری مشکل به وجود آمده، موضوع را از دکتر 
فاطمه نوروزیان، مدیر روابط عمومی دانشــگاه 

علوم پزشکی هرمزگان، جویا شدیم .
وی بعد از پیگیری از شــبکه بهداشت شهرستان 
رودان، به نقل قول از مدیر شبکه سلامت رودان،  
گفت: مرکز خدمات جامع سلامت جغین شمالی 

به صورت شــبانه روزی با ســه پزشک مشغول 
ارائه خدمــت به مراجعین می باشــد اما مورخ 
۹۹/۰٦/۲۰ یکی از پزشکان با این مرکز تسویه 

نمود.
وی ادامه داد: در هفتــه اول مهر یکی از این دو 
پزشــک به مرخصی رفت و به ناچار جهت ارائه 
خدمات از پزشــک مرکز مجاور)جغین جنوبی( 
تا هنگام جذب پزشــک جهت مرکــز مذکور، 

درخواست همکاری کرده ایم.
نوروزیان در خصوص پانسیون و امکانات رفاهی 
پزشــکان اظهار کرد: در حال حاضر پانسیون در 
مرکز وجود دارد و علاوه بر آن پانســیون های 
جدیدی هم در دســت احداث است که به زودی 

راه اندازی می شود.
وی در آخــر با تاکید بر ایــن موضوع که مرکز 
خالی از پزشــک نیست، گفت : مرکز به صورت 
شــبانه روزی در حال ارائه خدمات به جمعیت 
تحت پوشش است و فقط در حال حاضر به دلیل 
کمبود نیرو نمی توان خدمات رسانی شبانه روزی 
برای مراجعین داشــت، پزشکان به صورت مقیم 

۲۴ ساعته خدمت می دهند .
ایجاد پمپ بنزین شبانه روزی، تنها 

باسرمایه گذاری خصوصی
حامد ملازاده صادقیون ســخنگوی شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی هرمزگان  در خصوص 
ســاعت کار پمــپ بنزین ها اظهــار کرد: محل 
سوخت گیری جغین شمالی،به صورت فروشنگی 
درون اتاقک است و بر اساس قانون  فروشندگی 
درون اتاقک از ســاعت ۸ صبح تا ٦ بعد از ظهر 
باید باز باشــند.وی ادامه داد: به نظر می رسد به 
دلیل درخواست خود اهالی  که می خواستند بعد 
از ساعت ٦  بعد  از ظهر هم سوخت دریافت کنند 
و توافقی که خودشان باهم کردند، به جای این که 
فقط از ســاعت ۸ صبح تا ٦ بعد از ظهر خدمات 
دهی داشته باشند ســاعت کاری را به دو بخش 
صبح و شــب تقسیم کرده اند تا از ساعت ٦  بعد 
از ظهر به بعد هم خدمات دهی داشته باشند؛ اما 
طبق قانون و قراردادی که با شرکت پخش بسته 
شده است خدمات دهی  نباید به دو شیفت صبح 
و شب تقسیم شود .ملازاده گفت: اگر شهروندان 
جغین از این ســاعت )۸ صبح تا ٦ بعداز ظهر( 
ناراضی هســتند، یک بخش خصوصی سرمایه 
گذاری کند، همین جایگاه ارتقا پیدا کند تا بتواند 

یک محل عرضه سوخت شبانه روزی شود.

گلایه اهالی جغین از کمبود امکانات پزشکی

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

فاطمه هوشنگی/دریا
 fatemeh. hooshangi            @gmail.com747

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

امــلاک  و  اســناد  ثبــت  کل  اداره 

طرح: مریم کاربخش
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سال نوزدهم شماره 3439

گزارش

روابط عمومی 
روابط عمومیاگر طول عمر بيشتری می خواهید بايد ماهی و میگو مصرف كنید شیلات هرمزگان 

شیلات هرمزگان

           آگهی مزایده اتومبیل 
یک دســتگاه خودرو ســواری رنو لو گان L90 رنگ نوک مدادی مدل 1388 به شماره انتظامی 84-516ط 23 به شماره شاسی
K متعلق به ابراهیم زارع که به موجب سند نکاحیه 15401  4  M a  690 d 083487   شماره موتور NAPLSRALD91050965
مورخ 97/5/22 منجر به صدور اجرائیه و تشکیل پرونده اجرایی به شماره 9900406 گردیده که حسب درخواست بستانکار پرونده 
اجرایی توسط راهنمایی و رانندگی توقیف و در پارکینگ گامبرون که توسط کارشناس رسمی دادگستری با مشخصات فنی وضعیت 
موتور گیربکس، قسمتهای فنی در حد مدل وضعیت  لاستیکها دارای آج اطاق پوسیدگی سپر عقب نیاز به بازسازی دارد، گلگیر 
عقب سمت راست دارای موج است ، چراغهای عقب شکسته ، شیشه ها سالم ، آئینه بغل دارد ، جمعا به مبلغ 850/000/000، 

ریال )هشتصد و پنجاه میلیون ریال ( ارزیابی و قطعی گردیده، از ساعت 9 الی 12 در روز سه شنبه مورخ 99/8/6در اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس 
از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته می شد. شرکت در جلسه مزایده برای عموم آزاد 
است و فروش کلا نقدی است، ، شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزایده . به حساب سپرده ثبت  )به موجب یک فقره چک تضمین 
شده بانکی به مبلغ پایه مزایده در وجه اداره اجرای اسناد رسمی بندر عباس( و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده مزایده 
مکلف است مابه التفات مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده 
فروش را به حساب سپرده ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد، جلسه مزایده در همان ساعت و مکان 
تشکیل خواهد شد و مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقدا فروخته می شد و کلیه هزینه های قانونی اعم از انتقال سند به عهده 
برنده مزایده است، ضمنا چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد 

تاریخ انتشار:  99/7/23   99/387 م الف
رئيس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس

 مریم چمنی

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

گروه گزارش //ماه صفر دومین ماه قمری است که برای نام گذاری 
آن دو دلیل ذکر می شود:نخســت این که از صُفْرَة به معنای زردی 
گرفته شــده؛ زیرا زمان انتخاب نام با فصل پاییز و زرد شدن برگ 

درختان مقارن بوده است.
دلیل دوم این که از صِفْر به معنای خالی گرفته شــده است؛ چراکه با 
پایان یافتن ماه های حرام) رجب، ذی القعده، ذی الحجه و محرم( قبایل 

بار دیگر وارد جنگ می شدند و شهرها خالی می شد.
آیا نحس بودن ماه صفر واقعی است؟

معروف است که صفر ماهی منحوس است. در چرایی منحوس بودن 
ماه صفر دلایلی از جمله رحلت پیامبر اکرم )صلی الله علیه و آله وسلم(، 
شهادت امام حسن )علیه السلام(  و امام رضا )علیه السلام( در این ماه 
را ذکر می کنند. هم چنین ابتدای ماه صفر با ورود کاروان اسرا به شهر 
شــام مصادف اســت و نیز آغاز جنگ صفین در نخستین روز صفر 
بوده است.در برخی روایات اسلامی آمده است که مسلمانان از انجام 
کارهــای مهم در ماه صفر، پرهیز و برای دفع آفات و بلایای این ماه 
بسیار صدقه دهند. به همین دلیل مسلمانان از این ماه به عنوان ماهی 
نحس و بدیمُن یاد می کنند؛ چراکه در این ماه وحی قطع می شــود.در 
برخــی روایات، روزهای اول، دهم و بیســتم ماه صفر از ایام نحس 

شمرده و از سفرکردن در این روزها نهی شده است.
هیچ روایتی در باب نحس بودن ماه صفر وجود 

ندارد
محمد متقی زاده، کارشــناس مسائل مذهبی با اشــاره به اینکه هیچ 
روایتی در باب نحوست ماه صفر وجود ندارد و نحسی این ماه ریشه 
تاریخی دارد و نه دینی اظهار کرد: ماه صفر در میان مسلمین به ماهی 
نحس و شــوم شهرت دارد و برای دفع این نحوست اعمال و اذکاری 

توصیه شده که از مهم ترین آن ها صدقه دادن برای دفع بلا است.

وی گفت: چهار ماه از ســال قمری ماه حرام شــمرده می شوند که 
عبارتنــد از ماه رجب، ذی القعده، ذی الحجه و محرم، عرب ها در این 

ماه ها جنگ و کشتار نمی کردند و میان آن ها آتش بس برقرار بود.
 این کارشــناس دینی افزود: به جز ماه رجب، ســه ماه دیگر که به 
صورت متوالی و پشــت سر هم قرار دارند موجب می شد بسیاری از 
کینه ها، عداوت ها و دشمنی های قبیله های عرب پنهان بماند و یکدیگر 
را به شروع ماه صفر که پایان ماه های حرام تمام است تهدید می کردند 
و با شــروع این ماه، جنگ، خونریزی و بدبختی از سر گرفته می شد 

و از این روی عرب ها ماه صفر را ماه نحس و بدبختی می دانستند.
آیین دل سپردن به دریا، در هرمزگان

آیین دل سپردن به دریا در چهارشــنبه آخر صفر در واقع پایانی بر 
این اندوه و آغازی برای از سر گرفتن زندگی عادی و جشن و سرور 

است.
هرمزگانی ها به ویژه ســاحل نشــینان بر این باورند که بعد از ۲ ماه 
عزاداری در ماه های محرم و صفر، بدشگونی و نحسی یکساله  را با 
آب تنی در آب دریا از تن و روان خود پاک کرده  و از دریا طلب شفا 
و خیر کنند.مردم هرمزگان در واقع هر سال ۲ بار در روز های معینی 
همچون چهارشــنبه آخر ماه صفر و چهارشنبه آخر سال به صورت 
دســته جمعی به دریا می روند و با گفتن »بسم الله« و ذکر »صلوات« 
پا در آب های گرم و شور دریا می گذارند و آب تنی می کنند.براساس 
این سنت دیرینه، در زمان آب تنی در آب دریا باید هفت موج از سر 
بگذرد که با هر موج ســوره  های انشراح، نصر، تین و توحید خوانده 
می شود و در پایان با فرســتادن صلواتی بر محمد و آل محمد، سه 
بار ســر خود را در آب دریا فرو کرده و بیرون می آورند که در این 
هنگام می گویند گناهان و نحسی ها از بدن پاک شده است.همچنین 
مردم ساحل نشین هرمزگان اعتقاد دارند کسی که در روز چهارشنبه 
آخر ماه صفر به دریا برود و حاجت و نیتی داشته باشند، برآورده می 
شــود و از طرفی نیز قدرت شفا دهندگی آب دریا در این روز بیشتر 
از سایر روزهای سال است.حتی برخی اهالی برای دفع بلا در آخرین 

چهارشنبه ماه صفر یک ظرف سفالی می شکنند.
آیین چهارشنبه آخر صفر جزو رسم هایی بوده که 

گذشت زمان آسیبی به آن وارد نکرده است
پژوهشــگر فرهنگی هرمزگان نیز گفت: تقابل ســنت و مدرنیته در 
فرهنگ معاصر ایران هر چند از دهه 1350 شمســی جدی تر شــد 
اما آیین چهارشنبه آخر صفر جزو رسم های نیکویی بوده که گذشت 

زمان آسیبی به آن وارد نکرده و همچنان پابرجاست. 

منصور نعیمی در رابطه با خواستگاه این آیین معنوی افزود: مردم از 
همان قدیم باور داشتند که ماه صفر نحس است و امکان وقوع حادث 
و رویدادهای ناگوار در آن زیاد اســت که بر همین اساس چهارشنبه 
آخر صفر می تواند مراسمی برای بدرقه این ماه و برگشتن به روزهای 
شــادی تلقی شود.آیین های سنتی و بومی در استان هرمزگان سابقه 
طولانــی و دیرینه دارد که مردم این دیار با وجود عصر تکنولوژی و 
ارتباطــات، از زمان های دور پایبند به برگزاری آنها بوده و همچنان 
نســل به نسل منتقل شده است.همچنین لازم به ذکر است آیین سنتی 
»چهارشنبه آخر صفر« به عنوان میراث معنوی هرمزگان به ثبت ملی 

رسیده است.
اعمالی که در چهارشنبه آخر ماه صفر باید انجام داد

ماه صفر از دومین ماه های قمری است و با این که به عنوان یک ماه 
نحس شناخته شده اما روزهایی در آن هست که با انجام دادن اعمالی 
در آن روزها می توان به بسیاری از حاجت ها دست یافت. چهارشنبه 
آخر ماه صفر هم یکی از آن روزها است که اعمال خاصی دارد و گفته 
شده است هر کس در این روز ســوره های » الم نشرح، تین، نصر، 

توحیــد« هر کدام هفت مرتبه بخواند، پس به حول و قوه ی الهی قبل 
از تمام شدن سال بی  نیاز می  شود. همچنین روایت شده است هرکس 
این دعا »بســم الله الرحمن الرحیم اللهم یا ذا العَرشِ العظیم و العطاءِ 
الکریم عَلیکَ اعِتمادِی یا اللهُ یا اللهُ یا اللهُ الصمدُ الرحمنُ الرحیمُ، یا فردُ 
یا وترُ یا حیُّ یا قیَُّوم ، امِْنعَْ عَنِّی کُلَّ بلاءٍ و بلیهٍّ و فرقهٍ و هامهٍ ، وامنع 
عَنِّی شَرَّ کُلِّ ظالمٍ و جبارٍ یا قدوسُ یا رحمنُ یا رحیمُ.« را در آخرین 
چهارشــنبه ماه صفر بخواند، تا آخر صفر سال آینده از بلایا و آفت 
ها در امان مانده و عمرش طولانی می شــود. مستحب است خواندن 
نماز ۲ رکعتی که رکعت اول آن بعد از حمد آیه ۲6 و ۲7 ســوره آل 
عمران و در رکعت دوم آیه 110 ســوره کهف خوانده شود. همچنین 
خوانــد نماز چهار رکعتی با دو ســلام در هر رکعت بعد از حمد 17 
مرتبه »سوره مبارکه کوثر« و پنج مرتبه »توحید« و یک مرتبه »سوره 
ناس« و»فلق« مستحب است.در نامگذاری ماه صفر۲ جهت ذکر شده 
است، یکی این که از »صُفْرَة« یا همان )زردی( گرفته شده است، زیرا 
زمان انتخاب نام، مقارن فصل پاییز و زردی برگ درختان بوده . علت 
دیگر این که از»صِفْر« یعنی )تهی و خالی(گرفته شده، زیرا مردم پس 
از پایان ماههای حرام، روانه جنگ می  شدند و شهرها خالی می  شد.

آخرین چهارشنبه ماه صفر در هرمزگان

زباله گّردی، شغل یا معضل 

فقر و نداری، روز به روز بر تعداد زباله گردهای شهر اضافه 
می کند. کرونا که آمد تعداد بیکارها بیشتر شد و بعضی ها 
که دیگر منبع درآمدی ندارند مجبور شــدند به ســمت 

جمع آوری و فروش ضایعات روی بیاورند.
 در کمتر کوچه و خیابانی اســت که ســطل زباله ای 
وجود داشته باشــد و روزی چند بــار افراد مختلف 
زباله هــای داخل آنرا برای یافتن هر چیز قابل فروش 
زیر و بالا نکنند. در گذشــته شاید دیدن صحنه ای که 
فــرد معتادی در زباله ها به دنبال شــیء قابل فروش 
باشد به امری روزمره و عادی تبدیل شده بود اما اکنون 
می بینیم که افراد مختلف، کودک و بزرگســال، پیر یا 
جوان، در بین زباله ها به دنبال روزی خود هســتند و 
تا کمر در ســطل های زباله خم شده و با دستان بدون 
محافظ در حال گشتن درون زباله ها هستند. کاری که 
امروز دیگر در حال عادی شدن برای هر بیننده است. 
با آمدن کرونا بســیاری از خانواده ها شغل خود را از 
دست دادند و سرپرست خانواده برای سیر کردن شکم 
فرزندان مجبور شده به هر دری بزند تا بتواند درآمدی 

کسب کند. 
زباله گردی نیز به یکی از راه های تامین مخارج تبدیل 
شده است و هر روز بر تعداد افرادی که از این راه برای 
خود کسب درآمد می کنند افزوده می شود. کاری که به 
دلیل وجود زباله های مختلف، می تواند ســلامتی این 
افراد را به خطر بیاندازد و آنها را به ســمت بیماری و 
چه بســا مرگ سوق دهد. افرادی که به این کار روی 
آورده اند کسانی هستند که نمی توانند از راه های خلاف 
و ناسالم کسب درآمد کنند و می خواهند روزی حلال 
سر سفره خانواده خود ببرند و اکنون از روی ناچاری 
و تنهــا راه باقیمانده برای آنها زباله گردی اســت. از 
ســوی دیگر بعضی از این افــراد زباله ها را از درون 
سطل ها خالی کرده و روی زمین پخش می کنند و این 
امر باعث گسترش بیماری و کثیفی محل نیز می شود. 
خوب اســت افرادی از روی ناچاری و بیکار شــدن 
به این کار روی آورده اند توســط مسوولان شناسایی 
شــوند وتا حد امکان به این خانواده ها کمک شود تا 
هم این معضل کاهــش پیدا کند و هم عزت نفس این 

افراد و خانواده آنها حفظ شود. 
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شهرســتان پارســیان غربي ترین شهرســتان هرمزگان استان ،از 

نظرموقعیت جغرافیایي و اســتراتژیک  فوق العاده است، اما نباید از 
نعمت هاي خدادادي آن غافل شــد . پارسیان محل تلاقي سه استان 
مهم کشور )هرمزگان-فارس-بوشهر(با جمعیتي بیش از ۵۰ هزار نفر 

است.
شهرستان پارسیان داراي پوشش گیاهي نسبتا خوب و مرز آبي 
بیش از ٩0 کیلومتر  و داراي دو گمرگ نیمه فعال و تعطیل است. 
این شهرســتان داراي زمین هاي مستعد کشــاورزي است که 

محصولاتي نظیــر گوجه فرنگي -بادمجان-بامیه -لیمو -رطب 
و خرما-کدو-سبزیجات و.....کشت می شود اما متاسفانه بخش 

عمده ي زمین هاي کشاورزي را غیر بومي ها اداره می کنند.
 در آینده نه چندان دور کیفیت و مرغوبیت زمین هایي که اکنون 
به صورت اجاره واگذار کرده اند بدلیل اســتفاده ي بیش از حد 
سموم شیمیایي و کودهاي غیر اســتاندارد کاهش می یابد. هم 
چنین اســتفاده ي بي رویه از کودهای غیربهداشــتي، فضولات 
و سموم ســلامتي مردم شهرستان را به خطر می اندازد و تهدید 
بزرگي براي سلامت شهروندان مي باشد که متاسفانه در سنوات 

گذشته با شروع شدن فصل زمســتان دامنه ي بیماري ها براي 
مردم گسترده تر شده و خیلي از افراد بي گناه جامعه به خصوص 
کودکان و خردســالان به بیماریهاي مسري مبتلا می شوند و بار 
مالي گزافي بر دوش مردم و دولت میگذارد و بخشــي از مردم 
هرســاله در پیچ و خم بیمارستان هاي شــهر و شهرستان هاي 

همجوار سپري میکنند.
مردم شهرستان پارســیان به دلیل وجود مگس هاي حاصل از 
کشت کشــاورزاني که زمین هایشــان را بخاطر سود و منفعت 
شخصي اشان اجاره داده اند درعذاب هستند، به همین جهت از 

دستگاه هاي نظارتي و مخصوصا مالکین گلایه مندند و خواستار 
نظارت و برخورد قاطعانه با مالکیني هستند که زمین هایشان را 
بدون هرگونه مسئولیت و نظارتي به غیربومي ها اجاره داده اند.

اکنون مردمي که بیش از ٨ماه بدلیل وجود بیماري کرونا و فصل 
گرما بعضا خانه نشــین بوده اند انتظــار دارند با توجه به اینکه 
هوا رو به خنکي اســت بتوانند حداقل از نعمت هواي سالم بهره 
ببرند و از مگس ها  در امان باشــند زیرا همین مگس ها  عامل 
انتقال بیماري ها  هســتند تا دیر نشده اقدامي صورت گیرد که 

فردا دیر است .

استفاده ي بي رویه از کودهای غیربهداشتي، تهدید بزرگي براي پارسیان
یادداشت

          امین زارعی/ دریا

Amin.zch2011 @                        gmail.com

فاطمه هوشنگی/دریا
 fatemeh. hooshangi            @gmail.com747
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 احداث و بهره برداری از بلوار ورودی روستای بندرکرگان 
 محسن رنجبری سرویس شهرســتان // یوسف عابدینی از افتتاح و بهره 
برداری بلوار ورودی روســتای بندر کرگان از توابع شهرستان میناب خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا، مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان 
هرمزگان با اشاره به اینکه این پروژه با اعتباری بالغ بر ۲3 میلیارد ریال به بهره 
برداری رسیده است افزود: ساخت و توسعه راه های روستایی یکی از مهمترین 
اولویــت های اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای در ســال جاری می 
باشد و این اداره  کل با هدف تعیین تکلیف راه های روستای و افزایش سرعت 
عمل در تکمیل این راهها، ساخت راه های روستایی را با جدیت دنبال می کند.
عابدینی افزود: طول این پروژه ۲ کیلومتر می باشــد و با هدف تکمیل شبکه 
راه های روستایی، زیر سازی و آسفالت مسیرمذکور به میزان3۲ هزار مترمربع به 
اتمام رسیده است.وی اظهار داشت با هماهنگی های به عمل آمده و با مشارکت 
دهیاری کرگان و همکاری اداره برق شهرستان میناب، 3٨00 متر جدول گذاری 
در این بلوار صورت گرفته و روشــنایی معابر به میزان 1٨00 متر نیز تکمیل 
گردیده است.مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان تصریح کرد: تمام 
همت خود را برای کاهش روســتاهای فاقد راه مناسب استان، به کار خواهیم 
بست و در این  راه اولویت بندی و درجه بندی راهها، تلفیق تجربیات گذشته و 
استفاده از امکانات موجود می تواند ما را در این مسیر به موفقیت برساند تا بتوانیم 

خدمات مطلوب تری به مردم عزیز و کاربران جاده ای ارائه نماییم.

بررسی مشکلات راه های روستایی شرق بندرعباس 
با حضور دهیاران

 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// یوسف عابدینی در راستای بررسی 
مشــکلات  راههای روستایی با ۲1 نفر از دهیاران بخش مرکزی بندرعباس 
دیــدار و گفتگو کرد.به گزارش خبرنگار دریــا، مدیر کل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای اســتان در جریان این دیدار که آقای احمد مرادی نماینده مردم 
بندرعباس،بندرخمیر،حاجی آباد،قشم و ابوموسی در مجلس شورای اسلامی نیز 
حضور داشت به صورت چهره به چهره درخواست های دهیاران را بررسی و 
از نزدیک در جریان مشکلات راههایی روستایی شرق بندرعباس قرار گرفت.
وی با اشاره به اینکه عمده مطالبات و درخواست های مطرح شده در خصوص 
روکش های آســفالت، زیر سازی و ترمیم محورها،رفع نقاط حادثه خیز در 
ورودی روستاها و افزایش ایمنی محورهای روستایی می باشد افزود: راهداری 
و حمل و نقل جاده ای دو وظیفه مهم نگهداری و ایمن سازی راهها را بر عهده 
دارد و راهداران به عنوان سفیران آرامش جاده ها باید در انجام امورات راهداری 
از جمله خط کشی محورها، لکه گیری، نصب علایم و روکش آسفالت راههای 
اصلی و فرعی جدیت ویژه داشــته و جاده ای ایمن را برای مردم تامین کنند 
که این امر نیازمند توجه ویژه فرمانداران در تخصیص به موقع اعتبارات است.
عابدینی تصریح کرد: نقش روستاها به عنوان محور تولید در کشور نقشی مهم و 
حیاتی است و لازم است با ایجاد زیرساخت های لازم از جمله بهبود راههای 
ارتباطی روستایی، داد و ستد آنها را تسهیل کرده و مانع از مهاجرت به شهرها 
شده تا روستاها همچنان به عنوان مرکز تولید فعال بمانند که در این راستا در 
سال جاری اجرای  4٩3 کیلومتر راه روستایی را در دستور کار قرار داده ایم.
مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان افزود: ساخت و توسعه راههای 
روستایی از اولویت های اصلی این اداره کل می باشد و در صورت تخصیص 
اعتبارات لازم از سوی کمیته برنامه ریزی شهرستان ها اجرای این تعهدات محقق 

می گردد.

خبری

شهرستان

در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 
و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

  
ن سند مالکیت آگهی فقدا

 نظر به اینکه آقای حمید جام خور فرزند غلامرضا مالک ششدانگ پلاک 112 3 خرید از 8- اصلی به موجب دوفقره استشهادیه محلی مدعی شده است که سند 
مالکیت پلاک مزبور تحت عنوان ششدانگ دو باب مغازه وصل به هم واقع در بر جنوبی بلوار انقلاب شرقی معزآباد رودان بخش سه بندرعباس ذیل ثبت 604 9 
صفحه 363 دفترجلد 66 ثبت وسند مالکیت آن به شمار ه سند مالکیت 597 151 سری الف سال 82 صادرو تسلیم گردیده است به علت جابجایی اثاثیه منزل مفقود 
گردیده است تقاضای صدور سند مالکیت المثنی پلاک فوق برابر ماده 120 آیین نامه قانون ثبت و تبصره های ذیل آن نموده است لذا در اجرای ماده مزبور اعلام می 
گردد چنانچه هر کس مدعی انجام معامله یا سند مالکیت نزد او می باشد بایستی از تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت 10 روز اعتراض خود را به اداره ثبت رودان 
تسلیم و رسید اخذ نماید .در صورت عدم اعتراض  وعدم ارائه سند مالکیت اداره ثبت اسناد و املاک رودان مطابق ماده 120 آیین نامه مزبور به صدورسند مالکیت 

المثنی به نام متقاضی اقدام خواهد نمود مضافاً اینکه پلاک مزبور برابر اسناد رهنی شماره 843 27 مورخ 24 /7 /1386 و 450 42 مورخ 25 /1391/6تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 3 شهر 
رودان در رهن بانک کشاورزی شعبه رودان قرار گرفته است . 129/ م/ الف

یحيی شيروانی
رئيس اداره ثبت اسناد و املاک رودان  

  
                   آگهی حصر وراثت  

آقای عبداله سالاری فرزند سوبان بشماره ملی 747 939 869 5 شرح دادخواست به کلاسه 77 /99 سردشت از این شورا درخواست گواهی حصر 
وراثت نموده و چنین توضیح داده که دخترش مرحومه کلثوم  سالاری فرزند عبداله بشماره ملی 752 175 860 5  متولد 2/ 3/ 1381 که در تاریخ 
25 /7 /1393 که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به1- عبداله سالاری فرزند سوبان  به 
شماره ملی از 747 939 869 5  2-زینب سالاری پور فرزند علی به شماره ملی 291 922 869 5 اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  
را دریک نوبت به مدت یک ماه آگهی  می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به 

شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد . 
مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

 محسن چابک

  

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

امــلاک  و  اســناد  ثبــت  کل  اداره 

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی( 
ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت ده هزار متر مربع )10000 متر مربع( دارای پلاک ثبتی یک هزار و چهارصد و هفتاد و سه فرعی از 
سیزده اصلی ) 13/1473 -اصلی (مفروز و مجزی شده از چهار صد و شصت و شش فرعی از اصلی مذکور واقع در بخش دو بندرعباس 
دشت سرخون بنام سید حسین پاداش و سید احمد پاداش هر کدام به نسبت 3 دانگ مشاع از ششدانگ ثبت وسند مالکیت صادر گردیده 
است و محدود به حدود زیر است : شمالا پی است بطول یکصد متر به شماره چهارصد و شصت و شش فرعی از سیزده اصلی شرقا پی 
است بطول یکصد متر به شماره چهار صد و شصت و شش فرعی از سیزده اصلی جنوبا پی است بطول یکصد متر به شماره چهارصد و 
شصت و شش فرعی از سیزده اصلی غربا پی است بطول یکصد متر به شماره چهار صد و شصت و شش فرعی از سیزده اصلی سپس به 

موجب اسناد رهنی شماره 175807 و 172229 و 170751 و 169137 وا16586 تنظیمی دفتر خانه 4 بندر عباس پلاک فوق در رهن بانک سپه قرار گرفته به دلیل 
عدم پرداخت بدهی منجر به صدور اجرائیه و تشکیل پرونده اجرایی 9700192 علیه سید حسین پاداش گردیده بنا به تقاضای بستانکار مبنی بر ارزیابی ملک فوق و 
برابر گزارش کارشناس رسمی دادگستری الف : دو واحد سالن مرغداری به مساحت 1800 متر مربع به انضمام اتاق کارگری و اتاق هوا با دیوارهای آجری سی و 
پنج سانتی دو طرف نما با درب و پنجره فلزی ، کف بتنی و سقف آجر پنج سانتی بصورت گنبدی ب: انبار تجهیزات : یک واحد سوله با دیوارهای بلوک و سیمان 
با پلاستر ، کف بتن ، سقف ایرانیت ، برق کشی و درب و پنجره فلزی به مساحت 176 متر مربع ارزش کل ششدانگ عرصه و اعیان دو واحد سالن مرغداری و 
سوله انبار تجهیزات ملک مذکور بانضمام سایر متعلقات جمعا بمبلغ یازده میلیارد و هشتصد و پنجاه و شش میلیون ریال ) 11/856/000/000  ریال( ارزیابی گردید 
و برابر گزارش کارشناس در خصوص ارزیابی اموال منقول مرغداری : -فن هواکش با دریچه 10 دستگاه به ارزش 280/000/000 ریال 2- آسیاب دانه یک دستگاه 
به ارزش 000 /38/000 ریال 3میکسر مخروطی 2 تن یک دستگاه به ارزش 70/000/000ریال 4-بالابر حلزونی یک دستگاه به ارزش 18/000/000ریال 5 -بیل 
برقی یک دستگاه به ارزش 12/000/000ریال 6- هیتر هوای گرم بزرگ با کانال یک دستگاه به ارزش75/000/000  ریال 7 -مشعل کم مصرف موشکی پلار سه 
دستگاه به ارزش 24/000/000 ریال 8-دیزل ژنراتور لیستر 3 سیلندر معیوب 1 دستگاه به همراه تابلو برق به ارزش 40/000/000 ریال 6-دیزل ژنراتور 4 سیلندر 
یک دستگاه مستعمل از کار افتاده به ارزش  30/000/000ریال 10-مخزن آب فلزی سالن دو عدد به ارزش 12/000/000  ریال 11- مخزن آب پلی اتیلن 1 عدد 
به ارزش4/000/000ریال 12-امتیاز برق KVA-5با ترانس هوایی و تابلو برق اندازه گیری و حدود یک کیلومتر خط انتقال فشار قوی به ارزش 550/000/000ریال 
13-مقداری ابزار آلات شامل باسکول، سمپاش موتوری ، گریس پمپ به ارزش  12/000/000  ریال 14-تاسیسات برق سالنها شامل دو دستگاه تابلو برق و سیم 
کشــی روشنایی به ارزش 60/000/000  ریال 15- تاسیسات آبرسانی شامل لوله کشی و خط آبرسانی و بوستر پمپ به ارزش40/000/000 ریال جمعا 15 قلم 
اموال منقول به ارزش یک میلیارد و دویست و شصت و پنج میلیون ریال ) 1/265/000/000 ریال ( ارزیابی گردید و برابر گزارش کارشناس رسمی دادگستری 
در خصوص اشجار و ثمره درختان به شرح ذیل : 1-یک حلقه چاه با الکترو پمپ موجود با مجوز ماخوذه به ارزش 5/000/000/000  ریال 2-تعداد 18 اصله 
لیموترش مثمر  به ارزش 36/000/000 ریال 3 -تعداد دو اصله لیموترش مثمر با 40 درصد خسارت به ارزش3/200/000 ریال 4- تعداد دو اصله لیموترش مثمر 
به ارزش3/000/000  ریال 5-تعداد 6 اصله لیمو ترش غیرمثمر به ارزش 6/000/000ریال 6-تعداد 8 نفر نخل مثمر به ارزش 24/000/000 ریال جمعا به مبلغ 
5/072/200/000 ریال ارزیابی گردید پلاک مورد رهن و اموال منقول و ثمره درختان در روز دوشــنبه مورخ 99/8/5 در اداره اجرای اســناد رسمی بندر عباس از 
ساعت 9 صبح الی 12 ظهر از طریق مزایده حضوری از مبالغ فوق به فروش می رسد شرکت در جلسه مزایده برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است 
جلسه مزایده در همان ساعت ومکان تشکیل خواهد شد شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزایده به حساب سپرده ثبت )به موجب یک فقره چک 
تضمین شده بانکی ،به مبلغ پایه مزایده در وجه اداره اجرای اسناد رسمی بندر عباس ( و حضور خریدار یا نماینده قانونی اودر جلسه مزایده است لذا خریدار و یا 
خریداران می بایست تا قبل از شروع وقت مزایده اصل فیش واریزی )چک تضمین شده( بابت مبلغ ودیعه ده درصد به نام خود را همراه درخواست کتبی به واحد 
اجرا تسلیم و ثبت نمایند. ضمنا برنده مزایده مکلف است مابه التفات مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و 
در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز  خواهد شد در این 
صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقها و مزایده تجدید میگردد. لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق، گاز اعم از حق انشعاب و یا حق 
اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم 
شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد، وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد خواهد شد 
و هزینه های اجرائي وفق مقررات نقدا وصول خواهد شد و تنظیم سند انتقال اجرائی موکول به ارائه مفاصا حساب های مربوطه خواهد بود. ضمنا چنانچه روز 

مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد. تاریخ انتشار : 99/7/23     99/383 م الف
رئيس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس -مریم چمنی

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

 نظر به اینکه عملیات تحدید حدود ششدانگ یکباب خانه دارای پلاک 740 7- اصلی به مساحت  161 متر مربع مورد تقاضای ابراهیم مرادپور جغدری 
فرزند عباس واقع در نایبند شمالی  بخش یک بندر عباس بر حسب درخواست کتبی متقاضی تحدید حدود اختصاصی در مورخه 28/ 8 /1399راس ساعت 
8 صبح در محل بعمل خواهد آمد اینک به موجب این آگهی به استناد ماده 14 قانون ثبت از متقاضی  وکلیه مجاورین دعوت می گردد که در تاریخ و ساعت 
مقرر در محل حضور بهم رسانند واخواهي مجاورین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقي، از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدي ظرف مدت 30 روز پذیرفته 
خواهد شد و معترض مي تواند به استناد تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین و تکلیف پرونده هاي معترضین ثبتي که فاقد سابقه بوده و یا اعتراض آنها در مراجع 
قضایي از بین رفته است مصوب 1373/2/25 و ماده 86 آیین نامه قانون ثبت، مي بایست ظرف مدت یکماه پس از اعتراض به مراجع قضایي مراجعه و تقدیم 

دادخواست نمایند و گواهي تقدیم دادخواست را به این اداره ارائه نمایند، در غیر اینصورت این اداره مطابق مقررات نسبت به ادامه عملیات ثبتي اقدام خواهد نمود.99/380 م الف
 ابوالحسن دستوری

 رئيس اداره ثبت اسناد و املاک بندرعباس منطقه یک

آگهی تحدید حدود اختصاصی

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

امــلاک  و  اســناد  ثبــت  کل  اداره 

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

معماری سنتی در شهر لمزان در بستر تاریخ

) قسمت اول(
گروه گزارش// بررســی معماری سنتی در 
مناطــق جنوبی ایران و ابتــکار عملی که 
انجام می  معماران ســنتی در آن مناطق 
دادند از جمله مباحثی است که کمتر به آن 

پرداخته شده است. 
معماری سنتی در مناطق خلیج فارس به صورت 
مستقیم و غیر مستقیم در گذشته تحت تاثیر اقلیم 
این مناطق بوده است. شهر لمزان که در پسکرانه 
های خلیج فارس قرار دارد نیز روال در معماری 
به این صورت بوده و ساختار معماری سنتی آن 
وابستگی زیادی به اقلیم داشت. معماری در شهر 
لمزان به شدت تحت تاثیر اقتصاد و امرار معاش 
مردم نیز بوده است. سازگاری جمعیت مسکون 
در شهر لمزان و مناطق اطراف آن در بستر زمان با 
اقلیم، آن ها را وادار نموده بود که به گونه ای منازل 
خود را بنا کنند تا در چهار فصل سال بتوانند از 
آن به خوبی استفاده نمایند. لمزانی ها در معماری 
بادگیر در سواحل شمالی و جنوبی خلیج فارس 
شهره بودند. در معماری قدیم خانه های لمزان، 
هر خانه مســکونی دارای اتاق های فراوان بود. 
معمولا یک اتاق بزرگ در خانه متعلق به فصل 
زمستان بود که بتوانند در آن جا آتش روشن کنند 
و شب های زمستان، افراد برای گرم کردن خود 
در آن اتاق جمع شده و سقف اتاق معمولا یک 
دودکش داشت که دود حاصل از سوختن چوب 
از آن دودکــش بیرون می آمد. چون تمامی دود 
از اتاق خارج نمی شــد، معمولا بر دیواره اتاق 
نیز می نشست و اتاق زمستانی معمولا آثار دود 
بر جداره های آن مشخص بود. به تدریج جای 
آتش در اتاق به گونه ای ساخته شد که در کنار 
دیوار بود و به سبک شومینه تمامی دود حاصل 
از سوختن چوب به بیرون هدایت می شد. معمولا 
یک اتاق در خانه در کنار ســاباط قرار داشت و 
گاها بادگیر هم بر بالای آن بود. اما بیشتر خانه 
ها بادگیر نداشتند. چون ساخت بادگیر هم هزینه 
بــر بود و هم معماران مخصوصی را به خود می 
طلبید. مجلس خانه از اهمیت زیادی برخوردار 
بود و ظرافت خاصی در ســاخت آن به کار می 
بردند. این نوشــتار که با حمایت های فرهنگی 
شورای اسلامی شــهر لمزان و شهردار پرتلاش 
و فرهنگ دوست این شهر جناب آقای  محمد 
جلالی به رشته تحریر در می آید، در نظر دارد، به 
گوشه های از معماری سنتی شهر لمزان در بستر 
تاریخ و تحولی که در این معماری به وجود آمد، 

پرداخته و نشان دهد که معماری سنتی شهر لمزان 
تحت تاثیر چه مولفه هایی بوده است و معماران 
لمزانی چه نقشی در معماری خلیج فارس داشتند.

معماران لمزانی از معماران متبحر در ســاخت 
بناهای مهمی نظیر بادگیر در بنادر شمالی و جنوبی 
خلیج فارس بودند. بادگیرهایی که آن ها ساختند 
هم از نظر اســتقامت و هم از نظر ظرافت جالب 
توجه بود. در  خود شــهر لمزان به دلیل ارتفاع 
این شهر از سطح دریا و غیره بادگیرهای کمتری 
ساخته شده بود. معماری شهر لمزان در گذشته 
به تاثیر از معماری تمامی مناطق جنوب ایران، 
وجود اتاق ها در کنار دیوارهای چهار طرف خانه 
و حیاط مرکزی در وسط بود. همچنان که در فوق 
عنوان گردید هر فردی توانایی مالی برای ساخت 
بادگیر را نداشت و بادگیر می بایست بر بالای یک 
اتاقی ساخته شود که توان نگهداری این سازه را 
به خوبی داشته باشد. بسیاری از اتاق هایی که از 
کاهگل ساخته شده بودند، توان نگهداری بادگیر 
را بر بالای خود نداشــتند. اما در بستر زمان که 
مصالح محکمتری نظیر گچ و سیمان وارد معماری 
لمزان گردید و وضع مالی مردم این شهر بهتر شد، 
ســاخت بادگیرها رو به ترقی گذاشت. با وجود 
این همان گونه که عنوان گردید، بهتر بودن آب و 
هوای لمزان نسبت به مناطق ساحلی خلیج فارس 
و اندکی در ارتفاع بودن لمزان که در تابستان ها 
همواره باعث خنکی خانه های شهر لمزان می 
گردید، وجود بادگیر در شــهر منطقه مهران را 
نمی طلبید. اما ساباط و بالاخانه در بیشتر خانه 
های قدیمی لمزان وجود داشت. ساباط از درب 
ورودی ساختمان شروع می شد و معمولا خنک 
تر از سایر بخش های خانه بود. هر خانه قدیمی 
لمزان معمولا یک انباری بزرگ داشــت که در 
آن مواد غذایی، نظیر خرما، خمره ماهی، گندم، 
برنج و غیره نگهداری می شد و برخی خانه ها 
انبارهای دو طبقــه بزرگ برای نگهداری جو و 
گندم داشتند که پس از برداشت محصول، جو و 
گندم را در آن انبارها نگهداری می کردند و اتاقی 
نیز به انبار کاه اختصاص داشت. کاه هم به مصرف 
دام می رســید و هم برای کاهگل کردن خانه ها 
مورد اســتفاده بود. خانــواده هایی که دام های 
بیشتری داشتند، انبارهای علوفه نیز در خانه آن 
ساخته می شد. معمولا انباری را به گونه ای می 
ساختند تا سقف آن در برابر باران های زمستانی 
مقاوم باشد. در بسیاری از خانه های قدیمی یک 
اتاق کوچک به چاه خانه اختصاص داشت و پس 
از حفر چاه دور آن را دیوار می کشیدند. اتاق چاه 
روباز و بدون سقف بود. از آب چاه برای مصارف 
داخلی خانه و از جملــه آب دادن به حیوانات 

خانگی و کارهای ساختمانی و غیره استفاده می 
گردید. مطبخ یا آشپزخانه در حیاط قرار داشت. 
برخی از آشپزخانه ها دارای انباری نیز بودند و 
بوی درست کردن خوراک هیچوقت داخل اتاق 
های خانه نمی پیچید. تــا پیش از آمدن گاز و 
استفاده از کپســول، از چوب و بعدها از اجاق 
های کوچک فتیله ای برای درست کردن خوراک 
استفاده می گردید. در معماری قدیمی شهر لمزان 
و در خانه های بزرگ، یک اتاق به آسیاب دستی 
و درست کردن نان نیز اختصاص داشت. برخی از 
آسیاب های دستی در داخل حیاط بودند. معمولا 
زن های خانواده انواع و اقســام نان را در خانه 
برای مصــارف داخلی می پختند و در آن زمان 
در لمزان نانوایی کمتر بود و انواع نان ها در خانه 

های لمزان پخته می شد.
در معماری سنتی خانه های لمزان، تمامی بخش 
های خانه در فصول متعدد مورد استفاده بود. از 
پشت بام خانه برای استراحت شب های تابستان 
به دلیل گرمی هوا استفاده می شد. معماری پشت 
بام خانه ها و ساختن نوعی حفاظ برای عدم دیده 
شدن افراد خانوار در زمان استراحت نیز در شهر 
لمزان در نوع خود جالب توجه بود. بسیاری از 
خانه ها بالاخانه داشته و این بالاخانه در تابستان 
بیشتر مورد اســتفاده بوده و از مهمان ها هم در 
بالاخانه پذیرایی می کردند. وســایل خواب در 
شب های تابستان در بالاخانه نگهداری می شد 
و شــام را هم در بالاخانه و پشت بام صرف می 
کردند. ساختن بالاخانه های بزرگتر و شکیل تر 
نشانه تشخص مالی افراد بود. حفاظ های سیمانی 
و گچی در پشت بام بین یک متر تا یک متر و نیم 
به صورت مشبک و صاف ساخته می شد. نوع 
مشــبک آن به گونه ای بود که از سیمان ساخته 
شده و گاها و به صورت پیش ساخته بود که به 
صورت جالبی توسط معماران بر روی هم قرار 
می گرفت. معمــاران لمزانی در این زمینه تبحر 
داشتند. شب های تابستان خانواده های زیادی 
در پشــت بام و بالاخانه مــی خوابیدند. اما از 
نیش پشه ها در امان نبودند. به تدریج افراد پشه 
بند می زدند. اما معماری پشــت بام خانه ها به 
بلندی دیوار خانه نیز کمک می کرد و خانه را از 
دسترس سارقان بیشتر دور نگه می داشت. بعدها 
بــرای زیبایی خانه های جدید نیز نوعی حصار 
یــک متری بر بالای خانه های لمزان ســاخته 
شد. استفاده از طاق ضرب های جالب گچی بر 
بالاخانه ها که بــه نوعی طبقه دوم خانه ها نیز 
محســوب می گردید، از جذابیت های معماری 
سنتی شهر لمزان و جنوب ایران بود که به تدریج 
رنــگ باخت و هنوز هم در برخی از خانه های 

قدیمی بالاخانه ها مشهود است. با ورود وسایل 
الکتریکی و از جمله پنکه های دستی و سقفی، 
افراد خانوار با ساختن تخت های آهنی و چوبی 
در وسط حیاط خوابیده و با پنکه های دستی و 
قرار دادن آن ها بر روی مکان مشخصی بر روی 
تخت های جای خواب، خواب بهتری نسبت به 
گذشــته از دست پشه ها داشتند. با ایجاد شبکه 
فشار قوی برق شهری و وسایل برودتی نظیر کولر 
گازی تغییر زیادی در معماری سنتی شهر لمزان 
همانند سایر شهرهای جنوب ایران به وجود آمد 
و اکنون تمام بخش های یک خانه مثل ســابق 

کاربرد ندارد.
در ارتباط با طبقه دوم خانه های قدیمی هم باید 
عنوان کرد که بســیاری از طبقه دوم خانه های 
شــهر لمزان که از ســنگ و گچ و غیره ساخته 
شــده بودند، به تدریج بــا بارندگی های متعدد 
زمستانی که صورت گرفت رو به تخریب رفت و 
یا توسط صاحبان منازل برای ساختن ساختمان 
های جدید به جای آن، تخریب گردید. اما هنوز 
هم منازل زیادی به ویژه در بافت قدیمی لمزان 
وجود دارد که طبقــه دوم و دیواره های حفاظ 
بر پشــت بام آن ها به سبک قدیم وجود دارد و 
نشان از معماری سنتی شهر لمزان در بستر زمان 
دارند. اما بیشتر تلاش افراد در ساخت خانه ها 
در قدیم، مجهز کردن مجلس مهمان در خانه ها 
بود. مجلس مهمان در خانه های قدیم شهر لمزان 

می بایست بهترین، مزین ترین و بزرگترین اتاق 
در خانه می بود. معمولا این مجلس ها در ابتدای 
درب ورودی خانه ســاخته می شد و مهمانان 
دیگر وارد محوطه اصلی خانه نمی شدند و در 
همان مجلس ورودی خانه پذیرایی می شدند. 
بهترین فرش و قالــی موجود خانه در مجلس 
مهمان پهــن می گردید و افراد تلاش می کردند 
با طــاق ضرب های گچی جالبی درب ورودی 
مجلس را مزین نمایند. بهترین درب خانه برای 

مجلس مهمان نصب گردد. 
در داخل مجلس و سقف آن تلاش می گردید، 
گچ بری های خوبی صــورت گیرد و نقش و 
نقوش متعددی در داخــل مجلس بکار گرفته 
شود که همگی آن توسط معماران قدیمی شهر 
لمزان صورت می گرفت. هنر استفاده از گچ در 
معماری منازل با توجه به شکل پذیری این ماده 
و استفاده از قالب های متعدد برای ریختن گچ 
در معماری سنتی و قدیم لمزان هنوز هم مشهود 
است. وجود نجاری ها در لمزان و مناطق اطراف 
و درست کردن قالب های متعدد نیز به معماران 
لمزانی در این راســتا کمک می کرد. هنوز هم 
مجلس در بســیاری از خانه های لمزان وجود 
دارد و گونه ای ساخته می شود که مهمان در آن 
آرامش داشته و درب ورودی آن با درب ورودی 

اتاق های دیگر ساختمان یکی نباشد.

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354
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جنوب کشور

طالع بینی
فروردین : 

اگر به فکر حفظ سلامت خودتان هستید از 
امروز بیشتر ورزش کنید. یکی از اطرافیان 
در بســتر بیماری اســت و به کمک شما 
نیــاز دارد. بیش از حد به دغدغه های مالی فکر نکنید. یکی 
از آشــنایان امروز با تقدیم هدیه ای به شما ثابت می کند که 
همیشه به فکرتان است. به درک و تفاهم بیشتری با همسر 
یا عشق زندگی تان می رسید و عشقی بی پرده و خاطره انگیز را 
تجربه می کنید. انجام کار مهمی که نیازمند هزینه زیادی است 

را به آینده موکول نمایید.
   اردیبهشت : 

فضولی هــای بیش ا ز حد و نابجــا را کنار 
بگذارید. پولی که مدتی است به کسی قرض 
داده اید، امروز به شما بازپس داده می شود. وعده و وعید های 
پوشالی را کنار بگذارید و به گونه ای رفتار کنید که اگر سرتان 
رفت، قول تان نرود. همسر یا عشق زندگی تان توانایی های تان 
را باور ندارد و شما را دست کم می گیرد. برای این سوء برداشت 
فکری بردارید و توانمندی های خود را به رخ وی بکشــید. 
نظر های خود را با صدای بلند اعلام کنید و بی پرده ســخن 
بگویید. امروز احتمال موفقیت شــما در انجام کار ها بیشتر 
از همیشه است. علاقه ای به تنهایی و خلوت دارید و امروز 

فرصتی پیدا می کنید تا حسابی با خودتان خلوت کنید.
خرداد : 

قرار است به همراه دوستان و آشنایان قدیمی 
تفریح کنید و حسابی خوش بگذرانید، اما 
مواظب باشید این دورهمی خرج های زیادی 
روی دســت تان نگذارد و امروز بیشتر از همیشه ولخرجی 
نکنید. امروز با دلبری زیبا و پری چهره آشنا می شوید. تغییر در 
محل کار یا منزل شما صورت می گیرد و این تغییر فایده های 
زیادی را برای تان به دنبال خواهد داشت. فرصت مناسبی پیدا 

می کنید تا دستی به سروروی منزل خود بکشید.
تیر :    

به پندوانــدرز افراد باتجربه گوش جان فرا 
دهید. خرید ضروری برای منزل یا محل کار 
باید انجام دهید و این خرید وضعیت مالی تان 
را ضعیف خواهد کرد، اما جایی برای نگرانی وجود ندارد چرا 
که در آینده پول قابل ملاحظه ای به دست تان می رسد. با کار 
بیش از حد، زمینه دلخوری همسر یا عشق زندگی تان را فراهم 
نکنید. روحیه ای خلاق و مبتکر دارید و فکر های نوآورانه ای 
به ذهن تان رسیده اســت، امروز بهترین زمان برای نوآوری 
است و مطمئن باشید نوآوری که به فکر انجام آن هستید، راه 

شما را برای موفقیت و پیشرفت فراهم خواهد کرد.
مرداد :    

بــا انجام کار های هیجان انگیز و مســرت 
بخش، فکر های ناراحت کننده را از سرتان 
بیرون کنید. با چندین فرصت جدید برای 
افزایش درآمد روبرو می شوید و قبل از هرگونه تصمیم گیری، 
شرایط این فرصت ها را دوباره بررسی نمایید. رابطه ای پنهانی 
دارید و نمی خواهید به ایــن رابطه پایان دهید، اما ادامه این 
رابطه آبروی شما را به خطر خواهد انداخت، در نتیجه هر چه 
سریع تر فکری برای این رابطه پنهانی بردارید و به فکر حفظ 

آبروی تان باشید. 
 شهریور :

امروز فرد بســیار بانفوذی کــه ارتباطات 
گسترده ای دارد با شما آشنا خواهد شد، این 
آشــنایی را به فال نیک بگیریــد و در آینده 
برای حل مشکلات روی آشنایی با این فرد حساب باز کنید. 
مشغول انجام کار مهمی هستید، اما این کار به دلیل نداشتن 

سرمایه کافی به ثمر نخواهد نشست. 
 مهر :

روز حساســی را در پیش دارید و بیشتر از 
همیشه مواظب سلامت وجود نازنین تان باشید. 
حواس تان را بیشتر از همیشه جمع کنید، چرا 
که احتمال زیادی وجود دارد یکی از کالا های باارزش خود 
را گم کنید. خبری خوشحال کننده امروز به دست شما خواهد 

رسید.
 آبان :

گرفتار بیماری مزمنی هستید، اما این بیماری 
بهبود پیدا می کند. یکی از دوســتان قدیمی 
امروز از شما درخواست کمک مالی خواهد 
کرد. غم و غصه های زندگــی را با حضور در کنار اعضای 
خانواده فراموش کنید. انســان دمدمی مزاجی هستید و دائم 
نظرهای تــان را تغییر می دهید، این روحیه زمینه دلخوری و 
ناراحتی همسر یا عشق زندگی تان را فراهم کرده و مانند سابق 

روی حرف های شما حساب باز نمی کند. 
آذر :  

روز حساســی را در پیــش داریــد و به 
صلاح تان است که بیشتر از همیشه مواظب 
سلامتی تان باشید. احتمال زیادی وجود دارد که مرتکب اشتباه 
بزرگی شوید. سری به بزرگان فامیل بزنید و از آن ها دلجویی 
کنید. عشقی گرم و آتشین در انتظار شما است. شرایطی مهیا 

می شود تا در محل کار به پیشرفت مهمی نائل شوید.
دی :    

اعضای خانواده برنامه های خاصی برای شما 
تدارک دیده انــد و روز خوبــی انتظار تان را 
می کشد. روز شلوغی را آغاز کرده اید و کار های 
زیادی برای انجام دادن دارید، اما غم به دل خود راه ندهید چرا که 
کار های امروز به خوبی و خوشــی انجام می شود و فرصتی پیدا 
می کنید تا در انتهای روز، قدری خســتگی در کنید و استراحت 

نمایید. 

بهمن : 
اطرافیان مجذوب اخلاق گرم و روحیه مردم دار 
شما هستند، از این روحیه برای جذب دوستان 
بیشتر بهره بگیرید. به لحاظ مالی روز خوبی را 
در پیش دارید و از جایی که حتی فکرش را نمی کردید، پولی به 

دست تان می رسد. 

 اسفند : 
بیش ازحد به خواسته های دل تان اهمیت می دهید 
و انسان هوس بازی هستید، اگر مواظب این روحیه 
نباشید، امروز کار دست خودتان می دهید. به لحاظ 
مالی روز بســیار خوبی را در پیش رو دارید و اگر حواس تان را 
حســابی جمع کنید، در معامله ها پول خوبی به جیب می زنید، از 
این وضعیت درس بگیرید و در آینده زمینه افزایش درآمد و سود 

را فراهم نمایید.

 حسن سیلاوی سرویس استان ها //وزیر جهاد کشاورزی 
از اختصاص در مجموع ۷ هزار میلیارد تومان تســهیلات 
و اعتبارات به بخش کشــاورزی در پی سیل سال گذشته 

خبر داد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ کاظم خاوازی در مراسم 
افتتاح طرح های کشــاورزی خوزستان در اهواز که 
با حضور ویدئوکنفرانس رئیس جمهور برگزار شــد، 

اظهار کرد: اگر چه بارش های سال های ٩7 و ٩٨ و 
همچنین سیل سال گذشته برکات خاصی برای تامین 
منابع آبی زیرزمینی و ســطحی و پوشش گیاهی به 
دنبال داشــت اما 13 هزار میلیــارد تومان به بخش 
کشــاورزی خسارت وارد کرد و 430 هزار کشاورز 

درگیر سیل شدند.
وی افــزود: در بخــش زراعــت 5۲ درصد، آب و 
خاک ۲6 درصــد، دام و آبزیــان 14 درصد و در 
بخش باغبانی ٨ درصد خسارت به کشاورزان وارد 
شــد. خوزستان یکی از استان هایی بود که در بخش 
کشاورزی دچار خسارت زیادی شد و 4٨.5 درصد 

از این خسارت ها به خوزستان اختصاص دارد.
وزیر جهاد کشــاورزی گفت: اقدامات وزارت جهاد 
کشاورزی در خصوص این خسارات در چهار محور 

تقسیم بندی می شوند. نخست اقدامات ضرب الاجلی 
بود که باید انجام می شــد. در ایــن زمینه یک هزار 
و 100 دستگاه ماشــین آلات سنگین تامین و بیش 
از ۲ هزار و ۲00 کارشــناس به مزارع اعزام شدند 
و آب از ســطح 314 هزار هکتــار از مزارع تخلیه 
شــد. 350 هزار هکتار از اراضی نیز برای کشــت 
کرد: لایروبی  بیان  آماده سازی شدند.خاوازی  آینده 
زهکش ها و کانال های آبرســانی انجام شــد که در 
مجمــوع یک هزار و 700 کیلومتر کار در این زمینه 

انجام شد.
وی ادامه داد: واکسیناســیون ۲.۲ میلیون راس دام 
ســبک و ســنگین انجام و یک میلیون راس دام به 
صــورت موقت جابه جا و به جــای امن انتقال داده 
شــدند و مایحتاج آن ها تامین شد. ۲ هزار و 600 

کیلومتر جاده روســتایی و عشــایری نیز مرمت و 
بازسازی شــد.وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: اقدام 
بعدی وزارت جهاد کشاورزی، اقدامات حمایتی بود. 
در این راســتا، ٩٩٨ میلیارد تومان کمک بلاعوض 
به کشــاورزان ارائه شــد. 3 هزار میلیــارد تومان 
از تســهیلاتی که خســارت دیدگان از بانک گرفته 
بودند و یک هــزار و 160 میلیارد تومان اعتبارات 
قرض الحســنه در اختیار کشــاورزان قرار گرفت. 
136 میلیار تومان نیز از صندوق بیمه به کشاورزان 
پرداخت شــد.خاوازی تصریح کرد: اقدام بعدی این 
وزارت، اقدامات پیشــگیرانه در حوزه آبخیزداری و 
آبخوان داری بود کــه 730 هزار هکتار از اراضی با 
اعتبار ٨40 میلیارد تومان تحت پوشش آبخیزداری 
و آبخــوان داری قرار گرفت و این طــرح، تا پایان 

آبان ماه امســال به پایان می رسد.وی بیان کرد: اقدام 
چهارم این وزارت در راستای زیرساختی و زیربنایی 
بخش کشــاورزی اســت؛  ٩50 کیلومتــر قنوات 
مورد ایمن ســازی و مرمت قرار گرفتند، 13٨ مورد 
ایســتگاه های پمپاژ مرمت شدند، بیش از 5 هزار و 
700 کیلومتر راه های بین مزارع کشــاورزان مرمت 
و بازسازی شــد و بیش از 7 هزار و 600 کیلومتر 

راه های عشایری آماده سازی شد.
وزیر جهاد کشــاورزی گفت: 50 هــزار هکتار از 
اراضی مستعد ســیل نیز مورد زهکشی سطحی قرار 
گرفت تا آب به ســرعت تخلیه شود و در مجموع 7 
هزار میلیارد تومان تسهیلات و اعتبارات در اختیار 

بخش کشاورزی قرار گرفت.

وزیر جهاد کشاورزی عنوان کرد 

اختصاص 7 هزار میلیارد تسهیلات و اعتبارات به بخش کشاورزی
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حسن سیلاوی ســرویس اســتان ها // رییس مجمع نمایندگان 
خوزستان در مجلس شورای اسلامی با اشاره به دستور وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی برای انتقال حساب های بانکی صنایع وابسته به 
این وزارتخانه و مستقر در خوزستان گفت: مجلس با پیگیری کامل ، 
همه ابزارهای قانونی لازم برای تحقق این وعده را بکار خواهد گرفت. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ ســید کریم حسینی اظهارداشت: 
انتقال حســاب بانکی شــرکت ها و صنایع بزرگ مستقر در 
خوزســتان که گردش پولی فعلی آنها در بانک های پایتخت 

انجام می شود، خواسته و مطالبه دیرینه مردم استان است.
وی بخش قابل توجهی از این شرکت ها را وابسته به مجموعه 
شستا به عنوان هلدینگ زیرمجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی دانست و گفت: هدایت این حساب ها به داخل استان 
باید خیلی زودتر انجام می گرفت تا منابع مالی این صنایع در 
جهت توسعه خوزستان بکارگیری می شد.نماینده مردم اهواز 
در مجلس شورای اســلامی با بیان اینکه نمی توان چندان به 
تحقق این امر خوشــبین بود، گفت: با این وجود مطالبه مردم 
اســتان در خصوص انتقال این حساب ها به ویژه شرکت های 

نفتی و پتروشــیمی را با جدیت دنبال خواهیم کرد.حسینی با 
بیان اینکه قطعا در این مســیر مقاومت هایی صورت می گیرد، 
تصریح کرد: برای بکارگیری ابزار و راه های دسترسی و تحقق 
این امر، از ظرفیت های مختلف قانونی در کشــور اســتفاده 

می شود.
وی ادامه داد: عملی شــدن انتقال حســاب های بانکی صنایع 
بزرگ به خوزستان با جدیت در دستور کار مجمع نمایندگان 
استان قرار دارد. بر اساس این گزارش، وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی همزمان با سالروز شکست حصر آبادان به شرکت های 
تابعه در خوزستان دستور داد در جهت محرومیت زدایی اقدام 
کنند.محمد شریعتمداری در یک رشته توئیت نوشت: توسعه 
نیازمند توزیع متوازن منابع عمومی و بانکی است و بدون این 
توازن، نمی توان در استان های مرزی محرومیت زدایی کرد.وی 
در ادامــه با بیان این که 5۲ درصــد وام های بانکی در تهران 
پرداخت می شود، تاکید کرد: به شرکت های تابعه درخوزستان 
دســتور دادم ظرف سه ماه همه حساب های خود را به استان 

انتقال دهند.

رییس مجمع نمایندگان خوزستان در مجلس شورای اسلامی: 
 ابزارهای قانونی برای انتقال حساب صنایع بزرگ 

امیرحســین حائری زاده سرویس استان ها //خوزستان بکار گرفته می شود
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان یزد با بیان 
این که دهــه وقف امســال از ۲۴ مهرماه آغاز 
می شود، گفت: حضور واقفان سلامت نقش مهمی 

در رفع کمبودهای درمانی جامعه ایفا می کند. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ حجت الاســلام   و 
 المسلمین  حســین زارع زاده با اشاره به نقش 
اصحاب رســانه در روشــنگری و آگاه سازی 
مردم نســبت به نیازهــای جامعه و حرکت به 
سمت وقف های جدید و مورد نیاز، اظهار کرد: 
از گذشته این گونه بود، خیران و واقفان بخشی 
از اموال خود را در این مســیر وقف می کردند 
و بدیــن نحو اصل مال حفــظ و درآمد آن در 
این مسیر صرف می شد، لذا از خیران و اقشار 
مختلف مردم دعوت می شــود در راستای ثبت 
وقف های جدید برای نیازهای روز جامعه همت 

بگمارند.
وی با بیان این که دهه وقف امسال از پنجشنبه 
۲4 مهر ماه مصادف با ۲7 صفر آغاز و تا شنبه 

ســوم آبان ماه مصادف با هفتم ربیع الاول ادامه 
خواهد داشت، افزود: بر اساس برنامه ریزی های 
انجام شــده اولیــن روز از دهه وقــف به نام 
»کارکرد رسانه در فرهنگ سازی وقف و امور 

خیریه« نامگذاری شده است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان یزد، گفت: 
نقش وقــف در ترویج فرهنگ قرآن و عترت، 
نقش وقــف در عمران و آبادانی بقاع متبرکه و 
اماکن مذهبی، نقش سازمان ها و دستگاه ها در 
توسعه نهاد وقف و نقش وقف در توسعه فرهنگ 
و تمدن اسلامی، از دیگر عناوین روزشمار دهه 
وقف در سال جاری اســت.زارع زاده تصریح 
کرد: کارکرد وقــف در اقتصاد پایدار و جهش 
تولید، جایگاه وقف در حوزه آموزش و توسعه 
علم و فنــاوری، خدمات اجتماعی نهاد وقف، 
نقش مــردم در احیاء و صیانت از موقوفات و 
نقش وقف در حوزه سلامت از دیگر محورهای 
تعیین شده برای روزشمار دهه وقف است.وی 
با اشــاره به نقش در توسعه همه جانبه جامعه 

خاطرنشان کرد: بخشــی از مشکلات جامعه 
با وقف رفع می شــود و در بحران کرونا نیز از 
این چشمه همیشــه جاری در کمک به اقشار 
مختلف استفاده شد.مدیرکل اوقاف استان یزد 
گفت: با شیوع ویروس کرونا در ماه های اخیر، 
اهمیت وقف در حوزه سلامت  و بهداشت و به 
ویژه برای درمان بیماری های خاص و واگیردار 
بیش از پیش روشــن شد، زیرا حضور واقفان 
ســلامت می تواند کمبودهای درمانی جامعه را 

جبران کند.
زارع زاده در پایان با بیــان این که یک چهارم 
مراکز درمانی کشور موقوفه هستند خاطرنشان 
کرد: در شــرایط فعلی کادر بهداشت و درمان 
بــا تمام قوا در صــف اول مقابله با کرونا قرار 
دارنــد و به صورت شــبانه روزی به بیماران 
خدمت می کنند، با این حال خیران نیک اندیش 
نیز باید به پشتیبانی از آنها برخیزند و وقف های 
خود را به ســمت فعالیت های درمانی ســوق 

دهند.

لزوم افزایش مشارکت واقفین در رفع کمبودهای درمانی

  
آگهی مزایده

آگهــی مزایده مرحلــه اول اجــرای احکام دادگســتري حاجي آبــاد بموجب پرونده کلاســه 
9709987610100877 صادره از شــعبه 1 اجرای احکام حقوقي بندر عباس ، ششدانگ عرصه و 
اعیان به مســاحت عرصه 932/24 متر مربع و مساحت اعیاني124/5 متر مربع به شماره پلاک ثبتي 
21/850به آدرس حاجي آباد روســتاي هاشم آباد ، با اسکلت دیوار باربر کف سیمان پوشش دیوار 
سرامیک و گچ فاقد کابینت کف قسمتی از حیاط موزاییک درب و پنجره آهني در ضلع جنوبي اعیاني 
و سکو وسایبان فلزي به مساحت 40/6متر مربع دارای انشعاب آب و برق و گاز و قسمتي از حیاط 
موزاییک و قســمتي هم باغچه مرکبات و نخل غیر مثمر در قبال مبلغ  3/900/000/000ریال )سه 
میلیارد و نهصد میلیون ریال( بابت طلب محکوم له آقای محمد عیدی ارزیابي و کارشناسي گردیده 

)طلب محکوم له  4/000/000/270 ریال بدون محاسبه تاخیر وتادیه (که با شرایط ذیل از طریق مزایده کتبی در اجرای احکام حقوقی 
شهرستان حاجي آباد به فروش میرسد. 1- حداکثر مهلت پرداخت بها ءیک ماه است. 2- کلیه هزینه های  مربوط به معامله از هر قبیل 
و از هر جهت به عهده خریدار است 3- پیشنهاددهنگان باید قبلا ده درصد  بها ء و ارزیابی را  به حساب سپرده دادگستری  تودیع و 
قبض سپرده را ضمیمه پیشنهاد نمایند .4-پیشنهادهنده باید در پاکت مهر ولاک شده و با ذکر جمله مربوط  به مزایده  و مشخصات 
کامل و محل اقامت پیشنهاد دهنده  روی  پاکت تا آخر وقت اداری روز دوشنبه مورخ 1399/8/5 به اجرای احکام دادگستری تسلیم 
شود ) ضمنا شرکت کنندگان به صورت فی المجلس نیز می توانند در مزایده شرکت نمایند ( 5- با پیشنهاد مشروط و مبهم و فاقد 
سپرده بر خلاف شرایط آگهی و همچنین پیشنهاداتی که بعد از وقت مقرر برسد ترتیب اثرداده  نخواهد شد 6- اجرای احکام در قبال 
پیشنهادات مختار است7- پیشنهاد در ساعت 10 صبح روز سه شنبه مورخ 1399/8/6قرائت خواهد شد حضور پیشنهاددهندگان در 
جلسه مزایده بلامانع و برنده کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد مینماید/8-  در صورتی که برنده تا یک ماه از تاریخ جلسه 
مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بهاء  خودداری نماید و کسر احتمالی قیمت و خسارت از تجدید نظر  مزایده حاصل شود بدوا 
از سپرده او استیفا شود و سپرده تا تعیین قیمت خسارت وارده مسترد نخواهد شد و متعاقبا  شرکت در مزایده برای کسب اطلاعات 

بیشتر میتوانند به اجرای احکام دادگستری  حاجی آباد مراجعه نماید.
علی اکبر ابراهيمی

 رئيس اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان حاجی آباد

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آرزو توکلی سرویس اســتان ها // استاندار کرمان گفت: باید 
تلفیقی از آموزش مجازی و حضوری را با توجه به امکانات در 
اختیار داشته باشــیم، در عین حال تعطیلی مدارس حضوری 
را به ســتاد ملی اعلام کردیــم و در صــورت موافقت آنها 

تصمیم گیری در این خصوص انجام می شود 
بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر »محمدجواد فدائی« در بازدید 
سرزده از دبستان دخترانه صدیقه شیوخ و دبستان پسرانه مددی 
واقع در منطقه ســیدّی و دبیرســتان پســرانه ثامن الحجج واقع 
در خیابان ۲4 آذر به منظور بررســی رعایت نکات بهداشــتی 
جلوگیری از انتقــال بیماری کروناویــروس گفت: همان طور 
که انتظار داشــتیم تعدادی از دانش آمــوزان به دلایلی از جمله 
رفع اشکال و یا نداشــتن تلفن های هوشمند در مدارس حضور 

می یابند.  
وی افــزود: در مجموع رفتار و عملکرد مســئولان مدارس و 
معلمان خوب اســت و از آنها به واسطه اینکه کارکرد خود را با 
شرایط موجود و بیماری کرونا تطبیق داده اند، قدردانی می کنیم. 
اســتاندار کرمــان ابراز کــرد: آموزش حضــوری و مجازی، 

دانش آمــوزان کار معلمان را مضاعف کرده و باید تدریس را به 
دو شــکل داشته باشند و بعضا به دلیل ناهماهنگی که در حضور 
دانش آموزان ایجاد می شود، لازم اســت بعضی درس ها تکرار 
شــده و فردی ارائه کنند که نشــان دهنده علاقه و تعهد آنها به 

تدریس است و جای تقدیر دارد.
فدائی در خصوص تعطیلی آموزش حضوری در مدارس کرمان 
ابراز داشت: اینکه بخواهیم آموزش حضوری را به صورت کامل 
تعطیل کنیم، مدارسی که جمعیت کمی دارند و یا آنهایی دسترسی 
به گوشــی هوشمند ندارند، متضرر می شــوند. عالی ترین مقام 
اجرایی دولت در استان کرمان خاطرنشان کرد: مناطق دورافتاده 
در آموزش صرف مجازی به دلیل اینکه دسترســی به امکانات 
هوشمند ندارند، متضرر می شوند در حالی که به دلیل جمعیت کم 
می توانند حضوری کلاس ها را داشته باشند. استاندار کرمان ابراز 
کرد: باید تلفیقی از آمــوزش مجازی و حضوری را با توجه به 
امکانات در اختیار، داشــته باشیم، در عین حال تعطیلی مدارس 
حضوری را به ستاد ملی اعلام کردیم و در صورت موافقت آنها 

تصمیم گیری در این خصوص انجام می شود.

استاندار کرمان:
پیشنهاد تعطیلی مدارس حضوری را به ستاد ملی اعلام کردیم

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده  نوبت اول
شرکت تعاونی مسکن کارمندان اداره کل بنادر و کشتیرانی استان هرمزگان

جلسه مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول  شرکت تعاونی مسکن کارمندان اداره کل بنادر و 
کشتیرانی استان هرمزگان راس ساعت ۱3 روز سه شنبه مورخ 6 /8/ ۱399 در محل سالن 
اجتماعات اداره کل بنادر و دریانوردی به آدرس: بندر شهید رجائی سالن اجتماعات اداره کل 
بنادر و و دریانوردی استان هرمزگان تشکیل می گردد. لذا از کلیه اعضاء دعوت  می شود با در 
دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت راس  ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانید 
و یا وکیل/ نماینده خود را کتبا  معرفی نمائید .ضمنا به اطلاع می رساند که به موجب ماده ۱9 
آیین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی؛ تعداد آراء وکالتی هر عضو حداکثر 3 رای و هر شخص 
غیرعضو تنها یک رای خواهد بود و اعضای متقاضی اعطای نمایندگی می  بایســت به همراه 
نماینده خود حداکثر تا تاریخ  3/ 8 /۱399 در محل دفتر شرکت تعاونی حاضر تاپس از احراز 
هویــت و تایید وکالت برگه ورود به  مجمع را دریافت دارند. دستور کار جلسه : تمدید مدت 

فعالیت شرکت تعاونی )ماده ۵ اساسنامه شرکت تعاونی( 

شرکت تعاونی مسکن کارمندان اداره کل بنادر و کشتيرانی استان هرمزگان

پاییز امســال همراه با گرد و غبار شروع 
شد. تعداد زیادی از مردم در آرزوی باران 
پاییزی هســتند که پــس از گرد و غبار 

کثیفی های شهر را بشوید.  
 امــا امان از دل ســاکنین بافت فرســوده

 مردمان بومی این استان در بافت فرسوده 
که حدودا نیمی از این اســتان را در بر می 
گیرند با شروع فصل پاییز و زمستان  نگران 
ســقف های ویرانه و دیوار های شــکاف 
خورده خانه هایشــان هستند. سقف هایی 
که در باران ممکن اســت شکاف بخورد یا 

بر سر ساکنین آور شود. 
در فصــل های غیــر بارندگی و در حالت 
عادی مسئولین اجازه بازسازی و نوسازی 
مسکن های ساکنین بافت های فرسوده را 
نمی دهند. زمانی که ســقف و دیوارها بر 
سر ساکنین آور شــد. دولت وعده مبلغی 
ناچیز را می دهــد که به همراه یک ضامن 
بتوانند تســهیلات دریافت کننــد اما این 
تســهیلات کفاف خرید مصالح را هم نمی 
دهد. و ســقف ها همچنان آور می ماند و 

در فصل گرم و ســرد ساکنین نگران سقف 
و شــکاف دیوارهای خانه هایشان هستند. 
شکاف هایی که راه عبور و مرور موش ها 
را آسان کرده اســت و مقداری از وسایلی 
کــه در بارندگی در امان مانده اند را موش 
ها می خوردند .سقف هایی که موریانه در 
آنهــا لانه های چند متری دارد و هر لحظه 
ممکن است آور شود. ســاکنین این خانه 
ها که اغلب مادرهای بی سرپرســت یا بد 
سرپرســت هستند دیگر تاب و توان مقابله 
با مشکلات را ندارند و دربارندگی ها باید 
بالای ســر فرزندانشان بنشــینند که مبادا 
سقف بر سرشان آور شود یا از شدت ترس 
به کوچه پناه می برند. مسئولین به اصطلاح 
دلســوز اســتان فقط در زمــان انتخابات 
شــعارهای دهن پر کن و وعده های عالی 
می دهند.  اما زمانی که انتخابات تمام شد 
قــول ها و وعده هــا را فراموش می کنند 
و بیش از پیش ســاکنین بافت فرسوده را 
اذیت می کنند. ســاکنینی که در جوار خور 
هستند با هر بار بارندگی آب به داخل خانه 
هایشان می رود و وســایل زندگیشان را 
تخریب می کند در این اوضاع بد اقتصادی 

که قیمت اجناس نسبت به یک ساعت قبل  
بسیار بالارفته است می شود چگونه از نو 
وســایل زندگی را تهیه کنند و زندگی را از 
نو بسازند. هر ساله این حوادث رخ میدهد 
و باعث خســارت های زیادی به ساکنین 
می شود اما تدابیر مانند کانال کشی و شیب 
مناســب پیاده روها و آسفالت ها  صورت 
نمیگیرد تا آب باران به دریا ریخته شــود 
و دوباره وارد چرخه طبیعت شــود و وارد 
خانه ساکنین نشــود  اگر دولت مساعدت 
های لازم را به همراه دستگاه قضایی انجام 
دهد تا تکلیف ســند ساکنین بافت فرسوده 
مشــخص شــود و ســاکنین بتوانند سند 
املاکشــان را دریافت کنند و از تسهیلات 
نوسازی بهره مند شــوند این افراد هم می 
توانند از بــارش الهی نهایت لذت را بدون 
دغدغــه ببرند. اما ســاکنینی پیر و افرادی 
که بدون سرپرست هســتند و توانایی باز 
پرداخت تســهیلات را ندارند اگر دولت و 
ارگان های مختلف همکاری کنند تا خانه 
هایشان باسازی شــود  تا آنها نیز بتوانند 
ســالهای پایانی عمر خود را در آســایش 

زندگی کنند. 

باران رحمت یا باران زحمت
یادداشت

بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz               @gmail.com2020
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گروه گزارش //  فلسفه ســاخت المان های 
شهری چیســت؟ هویت در شهرها چگونه به 
منصه ظهور می رسد؟ آیا نه اینکه المان ها باید 
با خود پیامی به دنبال داشــته باشند و گویای 

فرهنگ و هویت باشند؟ 
بارها در گزارش های مختلف از عدم نظارت درست 
دستگاه های مســوول بر روند اجرای پروژه های 
مختلف در شهر بندرعباس گفته ایم. اما اینبار چرایی 
اجرای برخی پروژه ها ذهنم را درگیر کرده اســت.
اگر نیاز سنجی ها کارشناسانه صورت گرفته است 
و دلیل منطقی برای صرف بیت المال جهت اجرای 
برخی المان های شهری وجود  دارد، چرا حداقل در 
طــرح و اجرا و نگه داری از پروژه ها برنامه ریزی 
نمی شــود؟گاهی به این فکر می کنم همتی در این 
شهر نیســت که واقعا اعتبارات به درستی و به جا 
خرج شود و مســوولین گاهی فقط به فکر مطرح 
کردن خود هستند و شعارها تمامی ندارد.می دانیم که 
کمتر شهری در دنیا پیدا می شود که مانند بندرعباس 
چنان نوار ساحلی طولانی داشته باشد و حتی بیاییم 
این نکته را هم در نظر نگیریم که بندرعباس دروازه 
اقتصادی کشور اســت و درآمدی مثال زدنی برای 
این مرزو بوم تولید می کند. به این نکته هم اشــاره 
ی چندانی نمی کنم که این شهر حتی از ساده ترین 
امکانات در برخی محلات نیز برخوردار نیست، ولی 
واقعا چرا در زیبا سازی  مناظر شهری، که در زیبایی 
روانی و بصری عابرین تاثیری شــگرف و ماندگار 
دارد، تلاشی نمی شود؟چرا مرتب بیت المال در این 
شهر هدر می رود؟ مثلا ساخت المان های توپ در 
بر بلوار اصلی شهر و در کنار هتلی ۵ ستاره با خود 
چه مفهومی به دنبــال دارد؟حال به اجرای ضعیف 
 و نگه داری نامناســب این طرح هم باز اشاره ای 
نمی کنیم و یا المان های پنج انگشتی که اخیرا در زیر 
برخی درختان شهر اجرا شده است که چه تصویر 
نازیبا و حتی  دلهره آوری را ایجاد کرده اســت!!!!  
واقعا اگر احســاس نیاز می شود چرا طراحی های 
المان ها به مســابقه گذاشته نمی شــود؟و از افراد 
 صاحب فکــر و تجربه در این زمینه ها اســتفاده 

نمی شود؟ مگر کم هستند اساتید و یا شرکت هایی 
که بتوانند ایده هایی برای المان های شهری ارائه کنند 
که علی رغم اینکه جلوه بصری زیبایی داشته باشند 
گویای هویت این خطه باشند؟! واقعا چه کسانی ایده 
این طرح ها را ارائه می کنند و این طرح ها از چه 
فیلتری رد می شود تا به اجرا برسد؟ و چه کسانی 
برنده مناقصه های برگزار نشده اجرای این طرح ها 
هستند؟ چه کسانی با چه دانش تخصصی مطلوبیت 
طرح ها را تایید می نمایند؟و یا حتی از همه مهمتر 
ناظران بر اجرا چه کسانی هستند و  با چه معلوماتی 
حکم پایان کار  را امضا و کیفیت اجرای پروژه ها 
را تایید می کنند؟ آیا شهرداری بندرعباس در بین 
وظایف خود ســرفصلی برای نظارت و نگه داری 
بر پروژه های اجرا شــده تعریف کرده است؟!اخیرا 
در رونمایی از نماد »فرشتگان سلامت« که مقابل 
بیمارستان شــهید محمدی واقع در بلوار جمهوری 
اسلامی بندرعباس اجرا شده است، گفته شده: این 
طرح عــلاوه بر زیبایی بصــری، در آینده یادآور 
دورانی از تاریخ بندرعبــاس خواهد بود.حال این 
 ســوال مطرح می شــود که این طرح چه زیبایی 
بصری  ای با خود به همراه دارد؟ مگر نه اینکه تمام 
این خدمات برای رضای حال شهروندان است؟!پس 
کاش حداقل بعد از اجــرای همین یک طرح نظر 
ســنجی از شــهروندان صورت می گرفت که تا 
شهرداری بداند بابت اجرای این طرح که بسیار هم از 
اجرای آن ابراز خرسندی کرده است، چه نمره  ای از 
شهروندان دریافت می کند؟ تا بتواند برای هزینه کرد 
بیت المال بهتر برنامه ریزی نماید.بعید می دانم کسی 
با اجرای المان های شهری مخالفتی داشته باشد، اما 
آنچه که موجب انتقادها می شود و نارضایتی با خود 
به همراه دارد، قطعا طراحی ها، مفهوم طرح ها، مکان 
یابی ها،کیفیت اجرا و نگه داری و البته هزینه های 
سرسام آوری است که صرف این المان ها می شود.
از هر منظر که به این مساله نگاه شود بازهم به ضعف 
بزرگ سیستم که همان عدم وجود مدیریت یکپارچه 
شهری است می رسیم و این مساله بر هیچ یک از 
مسوولین پوشیده نیست ولی نمی دانم که در بین تمام 
این نشست هایی که صورت می گیرد چرا تاکنون 
همچین مساله مهمی در دســتور کار قرار نگرفته 
اســت؟  تا زمانیکه قرار است هر مدیر به صورت 

ســلیقه ای عمل کند و پروژه و برنامه های مدیران 
قبلی را دنبال و تکمیل نکند، نتیجه ای جز این هرج 
و مرج ها حاصل نمی شــود.با تمام این تفاسیر باز 
هم سوال اینجاست که جایگاه کمیسیون فرهنگی و 
اجتماعی شــورای شهر در روند طراحی تا اجرای 
المان های شهری کجاست؟رئیس چهار سال اخیر 
کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر 
بندرعباس در مصاحبه اختصاصی به خبرنگار دریا 
گفت: در گذشته بسیاری از پروژه ها با نگاه معاون 
خدمات شهری و سازمان سیما،منظر و فضای سبز 

شهری تهیه و ساخت می شد.

احمد عامری ســیاهوئی از برخــی از المان های 
 اجرا شده در سطح شهر انتقاد کرد و به المان محله 

شمیلی ها  اشاره نمود و افزود: قلباً با تصویر کشیدن 
فرهنگ هرمزگان بدین شکل، موافق نیستم و معتقدم 
که می شد اینگونه طرح ها را در اولویت های بعدی 
قرار داد چراکه مسائل مهمتر از این هم وجود دارد.

وی به المان توپ های اجرا شــده در جلوی هتل 
هرمز اشاره کرد و افزود: گذاشتن توپ جلوی هتل 
هرمز هیچگونه سنخیت فرهنگی ندارد، آن هم با این 
اجرای ضعیف!!عامری در ادامه به المان بندرعباس 
اشــاره نمود و تصریح کرد: برای اجرای این طرح 
هزینه گزافی بر شــهرداری تحمیل شد چه بسا که 
خود این المان نمادی زیبا، جذاب، قابل تحسین و با 
ارزشی است که البته اکنون هزینه نگه داری آن نیز 
بسیار سنگین تر از هزینه اجرای آن می باشد.رئیس 
کمیســیون فرهنگی و اجتماعی شــورای اسلامی 
شهر بندرعباس گفت: زمانی که احساس شد نگاه 
فرادستی  در اینگونه امور وجود ندارد و نگاه درون 
مجموعه حکم فرماســت و هزینه برخی المان ها 
بسیار بالاست و سنخیت فرهنگی با این شهر را هم 
ندارد، لازم دانستیم که برای المان هایی که اولویت 
دار هســتند برنامه ریزی شود که با نظر کمیسیون 
فرهنگی و اجتماعی شورای شهر پیش برود و بعد از 
آن هم عمدتا طرح ها به کمیسیون ارائه می شود ولی 
باز ممکن است طرح هایی باشد که بنده خبر نداشته 
باشم. وی اذعان نمود: ساخت یک المان مهدویت 
 در برنامه اســت که هزینه  ساخت آن را شهروندان 
می دهند. خرید این المان فقــط حدود ۴۰ تا ۵۰ 
میلیون تومان هزینه می برد که شهرداری زیرساخت 
هایش را  مانند گود برداری و فنداسیون و یا هزینه 
میزبانی مهندسینی که برای نصب می آیند برعهده 
دارد.عامری در ادامه گفت: ســازمان ســیما،منظر 
و فضای ســبز شهری قول مســاعد داده است که 
زیرســاخت های المان مهدویت را در میدان قائم 
فراهم نماید. رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی 
شورای اسلامی شهر بندرعباس در جواب خبرنگار 
دریا نسبت به چرایی عدم برگزاری مسابقات برای 
طراحی المان ها، اظهار کرد: بنده نسبت به فراخوان 
مسابقات اعتقاد دارم.که این امر منجر می شود که در 
نتیجه طرحی که زیباتر، ظریفتر و کم هزینه تر است؛ 
انتخاب شــود.عامری تاکید کرد: تاکنون فراخوانی 
برای مســابقات ندیدم اما گفته شــده کارگروهی 
 وجود دارد که ظرافت ها را در نظر می گیرد و لازم 
می دانم زین پس برای همین مســاله کمیســیونی 
تشکیل شود که نقد و نظر و پیشنهادات ارائه شود که 
 خروجی بهتری داشته باشد  .وی در خصوص نماد 
» فرشتگان سلامت« افزود: هدف شهرداری منطقه 
دو از اجــرای این طرح، قدردانی از پزشــکان و 
پرســتاران خدمتگزار در این شرایط کرونایی بوده 
است و البته این طرح قبل از اجرا به تایید کمیسیون 
فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر بندرعباس 
رســیده بود و این کمیسیون کاملا مطلع بوده است.

عامری ادامه داد: برای ســاخت و اجرای این المان 

هزینه چندانی صرف نشده است که بخواهیم نسبت 
به این مسأله سخت بگیریم.

مصطفی خادم، رئیس سازمان سیما، منظر و فضای 
بندرعباس درمصاحبه  سبز شــهری شــهرداری 
اختصاصی با خبرنگار دریا گفت: یکی از وظایف 
سازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری سامان 
بخشــی به المان ها و تبلیغات محیطی است.وی 
افزود: فضای سبز شهری و مبلمان شهری در تکمیل 
یکدیگر به زیبایی بصری کمک می کنند و بهتر است 
که طی برنامه کلی در طراحی دیده شوند.خادم ادامه 
داد: در راستای اجرای المان ها و تبلیغات محیطی 
در حوزه سیما ومنظر شهری کارگروهی به ریاست 
شــهردار و قائم مقامی معاونت خدمات شــهری 
شهرداری و به دبیری سازمان سیما، منظر و فضای 
سبز شهری و عضویت شــهرداری های مناطق و 
نمایندگانی از حوزه ترافیک و عمران و رفع تخلفات؛ 
 وجود دارد که در این کارگروه در حوزه سامان بخشی 
المان ها به  نتایج خیلی خوبی هم دســت یافتیم.

رئیس سازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری 
شهرداری بندرعباس تصریح کرد: در این کارگروه 
المان هایــی  از نظر فرهنگی، اجتماعی، اقلیمی و 
 البته مالی مورد بررسی قرار می گیرد.پیشنهادات و 
 المان های مختلفی از سمت نهادهای مختلف ارائه 
می شود که در صورت تائید و تصویب از این کارگروه 
به سمت مرجع بالادستی در حوزه شهرداری که همان 

کمیسیون فرهنگی شورای اسلامی شهر است؛ ارائه 
می شود.وی افزود: پیشنهادات از هر واحدی ممکن 
است ارائه شود به عنوان مثال پیشنهادی در راستای 
شهر دوستدار کودک به دست مان می رسد که مورد 
بحث و بررسی قرار می گیرید.طرح های مختلفی 
در جلسات کارگروه ارائه می شود که گاهی برخی 
از آنها مورد تایید قــرار نمی گیرید و یا در جهت 
تکمیل و اصلاح بازگشــت داده می شوند.رئیس 
سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
 بندرعباس در خصوص نقطه یابــی برای اجرای
 المان ها گفت: به عنوان مثال سعی شده است برای 
طراحی المان هــای میدان انقلاب یا میدان قائم بر 
اســاس نام گذاری یا داســتانی که دارند، نمادی 
طراحی شود که همخوانی داشته باشد و یا مثلا در 
نوار ســاحلی المان هایی که با دریا سنخیت دارند، 
اجرا شده است.خادم اذعان نمود: ایده آل این است 
که المان هایی طراحی شود که هم به لحاظ محتوایی 
و هم بــه لحاظ فرم با شــرایط اقلیمی، فرهنگی، 
اجتماعی و مالی همخوانی داشته باشد.وی افزود: 
اگرچه تجربه خوبی از همکاری با هنرمندان محلی 
داریم،اما یکی از دلایلی که تاکنون فراخوان چندانی 
برای طراحی المان ها داده نشده، مبحث مالی است 
چراکه در شهر های دیگر با هزینه کمتری می توانیم 
به نتیجه برســیم.به همین دلیل می بایست از جنبه 
مالی طوری برنامه ریزی نماییم که زیر سوال نرویم.

البته بسیار مشتاقیم که دوستانی که هنرمند هستند  
به یاری مــا بیایند. در حوزه های المان ســازی 
تنگناهای مالی باعث شده که نتوانیم گردهمایی در 
نظر بگیریم  البته در نظر داریم با بهتر شدن شرایط 
کرونایی فراخوانی  انجام شود. در سال ۹٦ جشنواره 

جهله در پارک سورو برگزار شد که بازخورد خوبی 
هم داشتیم.رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز 
شهری شــهرداری بندرعباس  اضافه کرد: در حال 
حاضر که با همکاری اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در پی فراخوانی برای نقاشی های دیواری در سطح 
شهر هســتیم.وی در دفاع از المان پنج انگشتی که 
درخت را احاطه کردند، گفت: المان های دســت 
بازخورد خوبی داشــته است و البته المان سلامت 
نظرات مثبت ومنفی مختلفی  داشــته اســت.وی 
همچنین با اشاره که به اینکه به المان های توپ اجرا 
شده مخالف بوده است افزود:  دلیل ترمیم نشدن این 
المان  این است که در صدد جمع آوری آن هستیم.

خادم گفت: عــده ای از متخصصین  بر این عقیده 
هستند که المان ها نباید توضیح پیوسته داشته باشند   
خود المان گویا باشد به نحوی که آن حس و حال 
و مفهوم با فرم ارائه شود و به متن نیازی نباشد که 
در این صورت خوانایی خود را ازدست می دهد. 

رئیس سازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری 
شــهرداری بندرعباس در توضیــح مفهوم المان 
دست  گفت: این  نماد، حمایت طبیعت از درختان 
را نشــان می دهد که به دنبال اهمیت دادن به خود 
درختان اســت و نشانگر آن است که مادر طبیعت 
نگران درختان شــهر می باشد. با اجرای این طرح 
به دنبال آن بودیم که به شهروندان یاد آوری نماییم 
که به درختان زنده اهمیت بدهیم و بیشتر به چشم 
مردم بیایند چراکه درختان در این شهر مهجور واقع 
شــده اند و مورد لطف و عنایت شهروندان به آن 
صورت که باید و شاید نیستند.وی افزود: به دنبال 
ایجاد جنبش و پویشی برای درخت کاری در شهر 
بندرعباس هســتیم و  اگر هر شهروند یک اصله 
درخت درب منزلش بکارد،شهر بندرعباس وضعیت 
خیلی بهتری پیدا می کند.خادم  عنوان کرد: اصولا 
ارائه کننده طرح خودش هم پیمانکار اجرا اســت 
و اگر نتواند خودش انجــام دهد باید برآورد ارائه 
دهد و بر اســاس برآورد ارائه شده مناقصه برگزار 
می شــود.وی تاکید کرد: در خصوص المانها اجرا 
و طراحی و نگه داری و نظارت نهایی با شهرداری 

است.

gmail.commaryammonsef000 @

 مریم منصف/ دریا

المانهای بی هویت، هدر رفت بیت المال
جایگاه کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر و سازمان سیما، منظر و فضای سبز 

شهری در روند طراحی تا اجرای المان های شهری کجاست؟

احمــد عامــری ســیاهوئی: با 
انتقاد از المان محله شمیلی ها 
گفت: قلباً با تصویر کشــیدن 
فرهنگ هرمزگان بدین شکل، 
موافق نیســتم و معتقدم که 
می شد اینگونه طرح ها را در 
اولویت های بعــدی قرار داد 
چراکه مســائل مهمتر از این 

هم وجود دارد

خادم: ایده آل این اســت 
که المان هایی طراحی شود 
که هــم به لحاظ محتوایی و 
هم به لحاظ فرم با شــرایط 
اقلیمی، فرهنگی، اجتماعی 
و مالــی همخوانی داشــته 

باشد

,,
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          امین زارعی/ دریا

گروه گزارش //  مسکن های مهر پیامبراعظم 
از ابتدای ساخت تا بهره برداری و تحویل آن به 

مردم جزء پر حاشیه ترین ها بوده است.
   ساخت غیر اصولی غیر قانونی برخی خانه ها، 
فروش یک واحد به چند نفر، کمبود امکانات، کمبود 
فضای سبز عدم رسیدگی شهرداری به این منطقه، 
تاریکی معابر و کمبود روشنایی در این منطقه و .... 
همه و همه مشکلاتی بوده که تا کنون چندین بار 
از طریق رســانه ها به آن پرداخته شده است اما با 
این وجود تنها برای برخی از این مشکلات اقدام 
شده است و باقی مشکلات همچنان پا برجاست.در 
بسیاری از موارد هم پاس کاری بین ادارات بوده و 
مشکلات شهروندان این شهرک که تعداد آن ها کم 
هم نیست وجود دارد.با وجود اطلاع رسانی چندین 
و چند باره در خصوص نبود سطل زباله در برخی 
از محلات، همچنان صدای ساکنین که از نبود سطل 
زباله در محلات و مجتمع ها عدم توجه شهرداری 
به آن ها گلایه می کنند، به گوش می رسد.تعدادی 
از ســاکنین مجتمع پیامبر اعظم) ص( با روزنامه 
دریــا تماس گرفته اند وگلایه مند از مشــکلات 
چندین ساله خود دراین منطقه بودند.ملایی یکی 
از ســاکنان مســکن مهر3٦۰ واحدی اسلام آباد 
اظهار داشــت: در این مجتمع هیچ سطل زباله ای 
وجود ندارد و علیرغم پیگیری هایی که انجام شده 
نتوانستیم از شهرداری سطل زباله ای دریافت کنیم. 
وی افزود: مردم به ناچار زباله هایشان را در کنار 
دیوار مجتمع تخلیه می کنند که در این ایام کرونایی 
 هم غیر بهداشــتی اســت و هم چهره ی زشت و 
زننده ای را به تصویر کشیده است . ملایی اضافه کرد: 
 ماشین جمع آوری زباله ها نیز ۲ روز یک بار برای 

جمع آوری زباله ها می آید و با وجود 3٦۰ واحد 
 تصور کنید چقدر زباله در این ۲ روز روی هم تلنبار 
می شــود.دهقانی از دیگر ساکنین و رئیس هیات 
امنای این مجتمع بیان کــرد: تا کنون چندین بار 
برای سطل زباله به شهرداری درخواست داده ایم 
اما جوابی نگرفتیم و در آخر ما را به شــهرداری 
مرکزی ارجــاع دادند.وی ادامه داد: به ناچار خود 
اعضای هیات امنا مجبور به خریداری چند سطل 
زباله شدند که پس از ۵ سال استفاده فرسوده و یا 
دزدیده شده اند و حال با معضل انبار شدن زباله ها 

و نبود سطل زباله مواجه هستیم .
  بارش باران و ریزش مجدد دیوار 

  ملایی گفت: این خانه ها از ســال ۸٦ استارت 
ساخت آن ها زده شد است. اما پایان کار نداشتند 
و تعاونی برای خانه های بدون پایان کار، از مردم 
 در خواست تســویه با تعاونی را کرده است، بعد 
آن ها را تحویل ساکنین دادند.وی ادامه داد: خانه ها 
هنوز نواقصی دارند که باید برطرف شود اما تعاونی 
اعلام کرد اول تســویه کنید بعد نواقص را برطرف 
می کنیم اما این کار صورت نگرفت و خود ساکنین 

با تشکیل یک هیات امنا نواقص را برطرف کردند، 
 مانند آسفالت، دیوار کشی ها، نمای ساختمان ها 
و .... دهقانــی رئیس هیات امنــای مجتمع ادامه 
داد:ســال گذشته  با شروع بارندگی  دیوار سنگی 
این مجتمع ریزش کرد، خوشبختانه کسی آن زمان 
در حال عبــور از آن منطقه نبود و همچنان هیچ 
ارگانی برای ترمیم و حتی جمع آوری این سنگ ها 
 اقدامی نکرده است.با وجود این که راه عبور و تردد 
ماشین ها بواسطه این سنگ ها مسدود شده بود، 
 تنها اقدامی که از سوی شهرداری صورت گرفت، 
عکس برداری از دیوار و کنار زدن ســنگ ها به 
وسیله ی لودر بود تا جایی که فقط یک ماشین بتواند 
عبور کند.در حال حاضر ٦۰ درصد جاده همچنان 
مسدود است.وی تصریح کرد: به هر نهاد و ارگانی 
مراجعه می کنیم می گویند وظیفه ی ما نیست باید 
به تعاونی مراجعه کنید اما تعاونی در کار نیست.گفته 
می شــود که در حوزه اختیارات راه و شهرسازی 
است که به این مشکل بپردازد . نامه نگاری های 
متعددی انجام شده است اما نتیجه ای حاصل نشد.
دهقانی  افزود: به دلیل قرار داشــتن این خانه ها 

در ارتفاع آب باران به پایه دیوار نفوذ کرده اســت 
و موجب ریزش آن شــده.  امسال با بارش مجدد 
باران  احتمال ریــزش دیوار مجاور این دیوار نیز 
وجود دارد که اگر این اتفاق بیفتد ممکن است دیوار 
یکی از بلوک ها شکسته شود .وی در آخر گفت: 

تنها نگرانی ما بابت ریزش مجدد دیوار و آســیب 
دیدن ساکنان است که اگر به این مشکل رسیدگی 
نشود احتمال وقوع آن بالاست به همین جهت از 
مسئولین خواستاریم تا قبل از این که اتفاق ناگواری 

برای شهروندان بیفتند به این مسئله رسیدگی کنند .با 
ریزش این دیوار نه تنها به ساکنین این مجتمع آسیب 
وارد می شود بلکه راه تردد بسته می شود و آسیب 
جدی به همسایگان مجتمع هم وارد می شود.پاسخ 
معاون خدمات شهری شهرداری در جواب پیگیری 
روزنامه دریا: دراین خصوص با اسماعیل موحدی 
نژاد، معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس 
تماس حاصل شــد . موحدی نژاد ، در خصوص 
سطل های زباله گفت: بر اساس مستندات موجود 
در سال ۹۷ و ۹۸ بیشــترین توزیع مخازن  زباله 
را در شهرک پیامبر اعظم داشته ایم .وی ادامه داد: 
 طبق قوانین مجتمع ها، تهیه مخزن درون مجتمع بر 
عهده ی خود ســاکنین است و از درب مجتمع به 
بیرون بر عهده ی شــهرداری ها است . موحدی 
نژاد افزود : دو مشــکل وجود دارد مشــکل اول 
اینکه متاسفانه ســاکنین این سطل ها را به داخل 
مجتمع انتقال می دهند .مشــکل دوم هم این است 
که بدون هماهنگی و رعایت استاندارد ها به لحاظ 
 تعداد خانوار هایــی که درون یک مجتمع زندگی 

می کنند،سطل تهیه شده است و باز هم خود ساکنین 
 مخــازن را از یک مجتمع به  مجتمع دیگر انتقال 
می دهند.معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس 
بیان کرد: البته موضع دیوار چینی  و ریزش آن و 
نخاله های موجود که یکی از بزرگترین مشکل این 
مجتمع و همچنین خطرآفرین برای ساکنین اطراف 
 می باشــد . با فرا رســیدن فصل بارندگی باعث 
می شــود که این نخاله ها و شــن ها روان شود 
ومشکل آفرین شــود . که این موضوع مربوط به 
اداره کل راه و شهرسازی می باشد .موحدی نژاد 
افزود: ما در ســال ۹۷_۹۸ به اندازه کل محلات 
دیگر منطقه ســه توزیع مخزن زباله را در شهرک 
پیامبراعظم داشته ایم.موحدی نژاد معاون خدمات 
شهری شهرداری بندرعباس در پایان اظهار نمود 
که با حضور خبرنگار روزنامه  دریا از این مجتمع 
بازدید به عمل می آورد و مشکلات مربوط به این 
مجتمع را از نزدیک مورد بررسی قرار می دهد و 
تا جایی که در توان و در حوزه اختیارات باشــد 

مشکلات مردم را بر طرف می کنیم .

پاسخ موحدی نژاد در پی گلایه ساکنین مجتمع پیامبر اعظم )ص(  :

 تهیه مخزن درون  مجتمع ها 
به عهده خود ساکنین است

بر اساس مستندات موجود در سال 9۷ و 9۸ بیشترین توزیع مخازن  زباله را در شهرک پیامبر اعظم داشته ایم

ماشــین جمع آوری زباله ها 
نیــز 2 روز یک بار برای جمع 
آوری زبالــه ها مــی آید و با 
وجود 360 واحد تصور کنید 
چقــدر زباله در ایــن 2 روز 

روی هم تلنبار می شود
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